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Dato: 16.11.2023 

Arkivsak-ID.: 21/11544 

JournalpostID: 23/52247 

Saksbehandler: Lene Yvonne Kvilhaug 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
027/23 Karmøy ungdomsråd 28.11.2023 
113/23 Kommunestyret 11.12.2023 

Årsmelding - Karmøy ungdomsråd 2023 

Forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar årsmeldingen for Karmøy ungdomsråd 2023 til orientering. 

Vedtak som innstilling fra Karmøy ungdomsråd- 28.11.2023- 027/23 
Karmøy kommunestyre tar årsmeldingen for Karmøy ungdomsråd 2023 til orientering, med følgende 
endring i punkt 2 under fremtidstanker: 
Karmøy kommune slutter med å avholde ungdomskonferanse. Pengene som er bevilget til formålet 
omgjøres midler som etter søknad til ungdomsrådet kan gis til støtte for gjennomføring av ulike 
prosjekter og/eller aktiviteter for ungdom på Karmøy. Det må være forbeholdt tilbud til alle 
ungdommer mellom 12 og 19 år. Øvrige tildelingskriterier fastsettes av ungdomsrådet. 

Karmøy ungdomsråd 28.11.2023: 

Behandling: 
Haarr Rogde foreslo følgende endring under fremtidstanker punkt 2: 
Karmøy kommune slutter med å avholde ungdomskonferanse. Pengene som er bevilget til formålet 
omgjøres midler som etter søknad til ungdomsrådet kan gis til støtte for gjennomføring av ulike 
prosjekter og/eller aktiviteter for ungdom på Karmøy. Det må være forbeholdt tilbud til alle 
ungdommer mellom 12 og 19 år. Øvrige tildelingskriterier fastsettes av ungdomsrådet. 

Innstilling med endringsforslag fremsatt av Haarr Rogde enstemmig vedtatt. 

KUR- 027/23 Vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar årsmeldingen for Karmøy ungdomsråd 2023 til orientering, med følgende 
endring i punkt 2 under fremtidstanker: 
Karmøy kommune slutter med å avholde ungdomskonferanse. Pengene som er bevilget til formålet 
omgjøres midler som etter søknad til ungdomsrådet kan gis til støtte for gjennomføring av ulike 
prosjekter og/eller aktiviteter for ungdom på Karmøy. Det må være forbeholdt tilbud til alle 
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ungdommer mellom 12 og 19 år. Øvrige tildelingskriterier fastsettes av ungdomsrådet. 

Saksutredning 

Saks- og faktaopplysninger 

Karmøy kommune har hatt et aktivt ungdomsråd siden 2017. Ungdomsrådet er et lovpålagt politisk 
organ og kommunestyret selv foretar valg av ungdomsrådet jf. kommuneloven § 5-12. 

Rådets formål og oppgaver fremgår av Forskrift om kommunale og fylkeskommunale råd for eldre, 
personer med funksjonsnedsettelse og ungdom (forskrift om medvirkningsordninger). Reglement for 
ungdomsrådets sammensetning og funksjonstid i Karmøy kommune var gjenstand for revisjon i 
november 2020 og fremgår av Karmøy kommunes reglement for saksbehandling i folkevalgte 
organer – kommunestyreperioden 2019-2023. 

Av forskrift om kommunale og fylkeskommunale råd for eldre, personer med funksjonsnedsettelse 
og ungdom (forskrift om medvirkningsordninger) § 2 (5), samt vedtatte reglement for saksbehandling 
i ungdomsrådet fremgår det at det årlig skal legges frem en årsmelding for ungdomsrådet i 
kommunestyret. 

Medlemmer 
Ungdomsrådet består av 9 faste medlemmer, og inntil 12 vararepresentanter valgt i numerisk 
rekkefølge. Medlemmene blir valgt for 2 år om gangen, men for at ikke hele rådet skal skiftes ut 
samtidig er deler av rådet på valg hvert år. Dette sikrer kontinuitet i rådets arbeid. 

Rådets representanter velges i kommunestyrets møte i desember og konstitueres i rådets første 
møte i januar. I konstituerende møte foretas valg av leder og nestleder, jf. forskrift om kommunale 
og fylkeskommunale råd for eldre, personer med funksjonsnedsettelse og ungdom (forskrift om 
medvirkningsordninger) § 3. 

Søknadsprosessen fungerer slik at ungdommene som ønsker å bli med i ungdomsrådet selv sender 
inn en søknad om å bli med. Også frivillige lag og foreninger kan benytte seg av søknadsskjemaet. 
Innstilling utarbeides på bakgrunn av de innkomne søknadene. Innstillingen til nye representanter 
søker i størst mulig grad å muliggjøre representasjon fra hele kommune, samt variasjon i alder. 
Rådets sammensetning skal videre sikre kjønnsbalanse. 

Søknadskjema ble lagt ut på kommunens nettside og ble også videreformidlet ut til alle skolene i 
kommunen. I fjor reiste koordinatorene for rådet, samt representanter fra ungdomsrådet rundt på 
alle ungdoms- og videregående skoler i kommunen for å informere om både søknadsskjema og 
ungdomskonferanse. I år har man av ressursmessige årsaker ikke hatt mulighet til dette. Det var flere 
søknader i fjor, men likevel har man også i år fått mange gode søknader (29 vs. 17 søknader). Det ser 
imidlertid ut til at det er noe variasjon mellom de ulike skolekretsene i hvilken grad man har nådd ut 
med informasjonen. For valgperioden 2024-2026 var tre av rådets faste medlemmer på valg, og 8 
vararepresentanter. Se egen sak om valg av nye medlemmer til Karmøy ungdomsråd. 

Møteplan og sakspapirer 
Som for øvrige politiske utvalg har man i valgår færre møter. Karmøy ungdomsråd har i 2023 hatt 
seks møter, og behandlet i underkant av 25 saker. Møtene har bitt avholdt slik at man i all hovedsak 
har kunnet følge samme saker som har vært oppe i hovedutvalg oppvekst og kultur. 
Ungdomsrådet har jobbet godt med å få på plass en årsplan, som ble vedtatt av ungdomsrådet i 
deres møte i mars. 
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I februar ble det gjennomført en bli-kjent-tur for ungdomsrådet på Fredtun Leirsted. I forbindelse 
med denne turne ble det også avholdt medvirkningsverksted i regi av 
organisasjonen Ungdom og fritid. Ungdom og fritid har reist rundt i kommune-Norge for å avholde 
slike medvirkningsverksteder på bestilling fra helsedirektoratet. Her deltok også representanter fra 
administrasjonen. Målet med samlingen var at ansatte og ungdom i kommunen sammen kan 
kartlegge medvirkningsarbeidet i kommunen og se på hvilke muligheter som finnes for å sette ned 
gode tiltak med mål om å løfte barn og unges stemme lokalt. 

Ungdomskonferansen 2023 
Som påpekt tidligere år er det ikke utarbeidet retningslinjer for hvordan ungdomskonferansen skal 
gjennomføres, og konferansen innhold og rammer har derfor variert de siste årene. Hvert år settes 
det imidlertid ned en arbeidsgruppe bestående av representanter fra ungdomsrådet, samt to 
representanter fra hovedutvalg oppvekst og kultur. Det er i budsjettet satt av kr. 100 000 til formålet. 

Til årets ungdomskonferanse ønsket ungdomsrådet å ha et arrangement som var åpent for alle hvor 
det var både debatt, foredrag og musikalsk innslag. Ungdomsrådet jobbet godt med å sikre et godt 
program. Ungdomskonferansen ble avholdt fredag 10. november på kveldstid. Det var foredrag med 
Martin Mentzoni, debatt og konsert med Rossman. Beklageligvis var det få som møtte. En årsak kan 
være at man skulle hatt bedre markedsføring av arrangementet. Det ble hengt opp plakater på alle 
skolene, samt sendt ut informasjon til de ungdomsskolene. Som nevnt over ble det imidlertid ikke 
gjennomført besøk på skolene for å reklamere om arrangementet. Det er uvisst i hvilken grad det 
hadde medført større oppmøte, men man så for to år siden en større interesse for tilsvarende 
arrangement. Videre kan både tidspunkt og sted være faktorer som spilte inn. Det man imidlertid ser 
er at det jevnt over er lavt oppmøte blant barn- og unge på ulike tilstelninger. 

Fremtidstanker 
- Ungdomsrådet må jobbe videre med tiltakene som ligger i årsplanen for å få systematisert dette 
arbeidet videre. 
- Det bør i større grad gis føringer for hva som er tiltenkt hensikt med ungdomskonferansen. 
- Det er et kontinuerlig arbeid som må gjennomføres med å sikre ungdomsmedvirkning. Både med å 
sikre at ungdomsrådet får uttalt seg i saker som angår dem, men også å sikre en fremstilling av saker 
som er forståelig. 
- Jobbes det med å få til ytterligere samarbeid med ungdomsrådene i nabokommunene. 
- Det må jobbes videre med å synligere ungdomsrådets rolle, særlig i sosiale medier. Dette for å sikre 
at ungdommer i kommunen vet at de kan ta kontakt med ungdomsrådet dersom de har saker de 
ønsker skal tas opp. 



Side 6av 83 

Dato: 27.11.2023 

Arkivsak-ID.: 21/11196 

JournalpostID: 23/54165 

Saksbehandler: Lene Yvonne Kvilhaug 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
114/23 Kommunestyret 11.12.2023 

Valg av nye medlemmer til Karmøy ungdomsråd - 2024-2026 

Forslag til vedtak: 

Karmøy kommunestyre velger følgende nye medlemmer og varamedlemmer til Karmøy ungdomsråd 
for perioden 2024-2026: 

Thea Nupen Haugland (2009) Kopervik 
Thelma Lønning (2009) Stol 
Tobias Olsen (2007) Skudeneshavn 

Varamedlemmer: 
1. varamedlem: Maria Munkejord Pedersen (2008) Vormedal 
4. varamedlem: Noah Warholm (2008) Åkrehamn 
5. varamedlem Lilli Tabitha Stave (2009) Skudeneshavn 
7. varamedlem: Leon Torbjørnsen (2010) Kopervik 
8. varamedlem: Jacob Torbjørnsen (2009) Skudeneshavn 

Saksutredning 

Saks- og faktaopplysninger 

Ungdomsrådet er et lovpålagt organ og kommunestyret selv foretar valg av representanter til 
ungdomsrådet jf. kommuneloven § 5-12. 

Valget av medlemmer skal, som for øvrige råd, sikre krav om kjønnsbalanse jf. Kommuneloven § 7-10 
(3). Videre har man i forbindelse med vurderingen av kandidatene, samt innstillingen forsøkt å sikre 
både god geografisk spredning, samt aldersmessig spredning i hele organet. Medlemmer som kan 
velges er ungdommer mellom 13 og 18 år. De som ønsker å stille til valg har sendt inn søknad via 
skjema på kommunens nettside. Det har vært mulig å stille til gjenvalg og også søke om fast plass 
dersom man er varamedlem. 

Medlemmene velges for to år av gangen, men hvor ikke alle skiftes ut samtidig. Dette for å sikre 
kontinuitet i organets virke. Rådet konstitueres i sitt møte i januar, og her velges også leder og 
nestleder av rådet selv. 
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Per i dag har man 9 faste medlemmer i ungdomsrådet og 12 varamedlemmer. I reglementet for 
saksbehandling står det at man skal ha inntil 12 varamedlemmer. I innstillingen som fremmes i dag 
foreslås det at det rådet reduseres til 9 varamedlemmer, dvs. fem nye varamedlemmer. Dette 
grunnet at det ikke anses som å være et behov for å så mange varamedlemmer. Varamedlemmene 
velges i numerisk rekkefølge. I år har det vært 3 faste representanter på valg, samt 5 
varamedlemmer. Varamedlemmene tiltrer «den ledige plassen» jf. Kommuneloven § 7-10 (6). 

Dersom kommunestyret går for innstillingen vil ungdomsrådet bestå av følgende medlemmer: 
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Dato: 21.11.2023 

Arkivsak-ID.: 23/10251 

JournalpostID: 23/52816 

Saksbehandler: Elin Vikene 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
034/23 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 28.11.2023 
133/23 Formannskapet 04.12.2023 
115/23 Kommunestyret 11.12.2023 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne - eventuelt bytte av navn 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre vedtar at råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne bytter navn til 
råd for mennesker med funksjonsvariasjon. 

Navneendringen iverksettes fra 01.01.2024. 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 28.11.2023: 

Behandling: 
Vatland og Hugvik Myge foreslo følgende endring: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ber om at forslag til vedtak endres til "Råd for 
personer med fuksjonsvariasjoner" (i tråd med CRPD - en veileder for kommunale råd s. 4). 

Fellesforslaget enstemmig vedtatt. 

RFM- 034/23 Vedtak: 
Karmøy kommunestyre vedtar at råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne bytter navn til 

Råd for personer med funksjonsvariasjoner (i tråd med CRPD - en veileder for kommunale råd s. 4). 

Navneendringen iverksettes fra 01.01.2024. 

Saksutredning 
Bakgrunn for saken 
I forbindelse med KST-sak 94/23 punkt 9 valg av råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
foreslo Slotnes (SV) følgende: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne bytter navn til "Råd for mennesker med 
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funksjonsvariasjon". 

Levik Løndalen (KL) foreslo: 
Forslaget fremsatt av Slotnes (SV) oversendes formannskapet. 

Forslag fremsatt av Slotnes (SV) ble oversendt formannskapet i tråd med Levik Løndalens (KL) sitt 
forslag. 

I FSK-sak 97/23 foreslo ordfører følgende som ble enstemmig vedtatt: 
Saken oversendes administrasjonen for oppfølging. 

Kommunedirektørens kommentarer/konklusjon 
Kommunedirektøren har fått henvendelse om navneendring for råd for mennesker med nedsatt 
funksjonsevne og er positiv til henvendelsen. 
I følge Kommunelovens § 5-12 og Forskrift om kommunale og fylkeskommunale råd for eldre, 
personer med funksjonsnedsettelse og ungdom (forskrift om medvirkningsordninger) er det ingen 
krav om navn på rådet og navneendringen anses derfor som lovlig. 

Beskrivelse av funksjonsvariasjon: 
Begrepet funksjonsvariasjon kan brukes for å beskrive «den fysiske, psykiske eller kognitive 
variasjonen som finnes hos alle mennesker, uten å vurdere den som nedsatt, fullkommen, frisk eller 
syk». Funksjonsvariasjon er med andre ord noe alle mennesker har. Begrepet skiller seg dermed fra 
funksjonsnedsettelse, som beskriver en bestemt gruppe av mennesker. 

I Norge erstattes for tiden ofte ordet funksjonsnedsettelse med funksjonsvariasjon og på denne 
bakgrunn anbefaler kommunedirektøren at råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne bytter 
navn til råd for mennesker med funksjonsvariasjon. 

Navneendringen anbefales iverksatt fra 01.01.2024. 
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Dato: 26.11.2023 

Arkivsak-ID.: 23/10387 

JournalpostID: 23/53584 

Saksbehandler: Stein Nygaard 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
129/23 Formannskapet 04.12.2023 
116/23 Kommunestyret 11.12.2023 

Interkommunalt Arkiv i Rogaland (IKA) IKS - Ny eierbrøk m.m. 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Forslag til vedtak: 
1. Karmøy kommunestyre godkjenner oppdaterte eierbrøk og kostnadsfordelingsmodell 

for IKA IKS, slik det fremkommer av denne saken. 
2. 

Karmøy kommunestyre godkjenner oppdatering av selskapsavtalens §5 og 14.3, slik det 
fremgår av sakens vedlegg 2. 

3. Ajourført selskapsavtalen ihht punkt 2 ovenfor gis virkning fra og med ny 
valgperiode 2023-2027, og budsjettåret 2024. 

SAKSUTREDNING 

Sammendrag 
Denne saken handler om å ta stilling til forslag om ny eierbrøk og kostnadsfordeling i Interkommunalt 
arkiv IKS, som må tas inn i selskapsavtalen for selskapet. 

1. Bakgrunn for saken 
Kommunestyret i Karmøy behandlet 19.9.2022 en sak om ajourført selskapsavtale og forslag til 
eierstrategi. I saken ble det pekt på at det per da ikke var samsvar mellom eierandel og årlig 
driftstilskudd som den enkelte eier yter for tjenestene levert av selskapet. Representanter fra 
kommunene Sola, Randaberg og Sandnes, fylkeskommunen og daglig leder i selskapet, har fungert 
som skrivegruppe for dette arbeidet. Skrivegruppen har tatt opp forslagene med representanter for 
eierkommunene i tre drøftelsesmøter. Det løsningsforslaget som det er enighet om, legges nå frem 
for eierne for godkjennelse. I tilknytning til dette er det utarbeidet dette felles saksfremlegget for alle 
eierne. 

Kommunene, fylkeskommunen og de interkommunale selskapene (IKS) som er deltakere i IKA IKS 
godkjente høsten 2022/vinteren 2023 eierstrategien og ajourført selskapsavtale for selskapet. I 
møtet den 24.04.2023 fastsatte representantskapet styringsdokumentene. 

Av saken fremgikk det at det i løpet av arbeidsprosessen var konstatert at det er manglende samsvar 
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mellom eierandel og årlig driftstilskudd som den enkelte eier yter for tjenestene levert av IKA i dag. 
Det ble således gitt et oppdrag om en utredning av dette innen utgangen av valgperioden, for å finne 
frem til harmonisert modell. IKA har en bredt sammensatt eierstruktur og dette må hensyntas i 
arbeidet. Endringene skal ha effekt fra budsjettåret 2024. 

Administrasjonene i kommunene og IKSene har i samarbeid med daglig leder nå utført oppdraget. En 
arbeidsgruppe bestående av representant fra kommunene Sola, Randaberg og Sandnes, 
fylkeskommunen og daglig leder i selskapet har vært skrivegruppe underveis. Ulike modeller, 
konsekvenser av disse og praktisering av løsningene blitt drøftet. 

Fra å starte med syv ulike modeller for kostnadsfordeling og beregning av det årlige tilskuddet, 
foreligger det nå ett forslag til løsning. Den samsvar med forslaget til justert beregning av eierbrøken, 
slik det ble bedt om i oppdraget. 

Dette er en felles sak som er fremmet for alle eiernes kommunestyrer, fylkesting og 
representantskap for endelig behandling og godkjenning. 

2. Faktaopplysninger 

2.1 Dagens modell – eierbrøk og kostnadsfordeling 
Dagens eierbrøk 
Bygger på folketall pr 1.1.2020 og justeres hvert 4. år, neste gang er i 2023. Fylkeskommunens 
eierandel er behandlet særskilt og satt likt som største eierkommunen. IKSer som er deltakere1 har 
eierandel likt som kommuner med 100 innbyggere. 

Dagens kostnadsfordeling 
IKA yter en grunntjeneste til alle som inkluderer 1 dagsverk, kurs og konferanser i selskapets regi, 
samt andel av hyllemeter i papir- og bortsettingsarkivet. IKA leier magasinplass i bygget, totalt 15.000 
hyllemeter papirarkiv i dag. Det ventes å fylles opp ila noen år. 

Hver deltaker har en andel av hyllemeterne og betaler for det. Kommuner som har hatt/har ekstra 
avlevering og dermed økt antall hyllemeter betaler ekstra for dette. 

Generelt er det fortsatt etterslep hos deltakerne på avlevering av papirarkiv. Samtidig avleveres nå 
mer som også kanskje bare er 2-5 år og det utløser behov for å få opp innsynsløsninger for å betjene 
deltakerne da noe materiale er i bruk ifm enkeltsaker (klager, rettssaker, utredninger mv.) 

Digital del av arkivet hos IKA vil øke fremover. Oppbevaring er billigere, men kompetansebehovet hos 
IKA endres. Innsynsløsninger samarbeides det med Arkivverket og andre nasjonalt om. Mangel på 
gode, effektive løsninger både for IKA og eierfellesskapet er en utfordring i dag. Digitalisering av 
papirarkivet er et helt eget og større prosjekt i seg selv og ikke tema i arbeidet som har vært utført 
nå. 

2.2. Forslag til endringer - drøftinger 
Innledningsvis i arbeidet ble det drøftet kriterier for oppdatert fordelingsmodell og eierbrøk, samt 
kartlegging av de vesentligste kostnadsdriverne ved IKA sin tjenesteproduksjon. 
Momenter som fremkom i eierfellesskapets drøfting var blant annet: 

· Endret og ny modell må være enkel 
· Trenger forutsigbarhet om tilskuddet hos eierne 
· Ja, må være enkelt, men at tilskuddet reflekter uttak av tjenester er konstruktivt forslag 
· Passe på at endring nå står seg over tid, kan ikke drive å endre verken eierbrøk eller 

fordelingsmodell av tilskuddet «til stadighet». Det vi velger å gjøre nå må være anvendbart 
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også i fremtiden. Husk på økt digitalisering. 
· Insentiver til effektiv drift og økt digitalisering er bra. 

3. Forslag til løsning 

Som svar på oppdraget i forrige sak, foreslås følgende løsning: 

Fordeling av kostnadene – årlig tilskudd 

· IKA sine grunntjenester, samt fysisk og digitalt depot utgjør for 2023 89% av de samlede 
utgiftene. Denne utgiftsandelen fordeles på samtlige deltaker. 

· Utvidet depot utgjør 11% av de totale utgiftene, og fordeles etter egen brøk for de 
deltakerne (pr d.d. 5) som benytter denne ordningen. Beløpet kommer i tillegg til 
grunntjenesten. 

· Totalt tilskudd 2023 til tjenestekjøp fra IKA utgjør kr 14,7 millioner. 

Eierbrøk – justeres for folketallsendring hvert 4.år 

· Fast eierandel på 1% for alle, unntatt kommuner med mindre enn 1000 innbyggere 
(0,5%) og IKS-ene (0,25%). Til sammen utgjør «fastleddet» 22,25% av dagens eierbrøk 

· Øvrige 66,75% av andelen grunntjenester på i alt 89% fordeles etter folketall. For 
fylkeskommunen videreføres at andelen settes likt som største eierkommunen. 

· Siste 11% av eierbrøken fordeles innbyrdes mellom deltakerne som har utvidet depot 
Disse deltakerne betaler tillegg for dette også i dag. 

Løsningen ivaretar at mer enn tre deltakere har flertall i representantskapet, og at det må være et 
rimelig antall deltakere som står bak, i saker som krever 2/3 flertall. Videre hensyntar det forholdene 
for de minste kommunene både mht endringer i tilskuddet og at prorata andelen ikke blir for høy for 
kommunene. 

Den samlede løsningen er enkel, svarer opp forventning om forutsigbarhet da eierbrøk kan stå og 
justeres hvert 4. år. Basistjenester av tilskuddet lønns- og prisjusteres som i dag. Eventuelle endringer 
knyttet til utvidet depot er styrbart ved justering 2 ganger i året hvis behov oppstår, og gjelder da kun 
for denne andel og deltakerne som har slik utvidelse. Øvrige forblir upåvirket. 

Sammenstilling av dagens tilskudd og eierbrøk vs. forslaget til justert løsning fremgår av vedlegg 1. 

Selskapsavtalen §5 Eiere, eierandel og innskuddspliktog §14.3 Driftstilskudd/Tjenestekjøpmå 
ajourføres i samsvar med løsningen (vedlegg 2). 

4 Kommunedirektørens konklusjon 
Med grunnlag i oppdraget som ble gitt, er det kommunedirektørens vurdering av forslaget til løsning 
som administrasjonene i eierfellesskapet har kommet frem til svarer opp dette. Forslaget er enkelt 
og gir forutsigbarhet både for eierne og selskapet. Sammenhengen mellom eierbrøk og 
kostnadsfordeling for den enkelte får med dette en bedre sammenheng. 



Side 13av 83 

Kommunedirektøren tilrår kommunestyret å godkjenne forslaget. 

Vedlegg: 
Vedlegg1_Virkninger_av_forslaget_pr_deltaker 
Vedlegg 2 Ajourført selskapsavtale 

Vedlegg: 
Vedlegg1_Virkninger_av_forslaget_pr_deltaker 
Vedlegg_2_Revidert_Selskapsavtale_30mai2023 
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Dato: 16.11.2023 

Arkivsak-ID.: 20/25033 

JournalpostID: 23/52264 

Saksbehandler: Lene Yvonne Kvilhaug 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
128/23 Formannskapet 04.12.2023 
117/23 Kommunestyret 11.12.2023 

Dekning av beløp til folkevalgte for kjøp av nettbrett/pc 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

1. Faste representanter i kommunestyret, kontrollutvalg, hovedutvalg, og råd for mennesker med 
nedsatt funksjonsevne og eldreråd får dekket inntil kr.7000 for innkjøp av nettbrett eller pc etter 
eget ønske. For representanter som av dokumenterte helsemessige årsaker har behov for tilrettelagt 
iPad gis det rom for å utvide beløpet etter avtale med ordfører. 

2. Faste medlemmer av ungdomsrådet får låne iPad som benyttes for tiden man er valgt inn i 
ungdomsrådet. 

3. Kommunestyret bevilger 600 000 kroner til å dekke økte kostnader med kjøp av nettbrett/PC til 
folkevalgte. I bevilgningsoversikt drift etter budsjett og regnskapsforskriften § 5-4 1. ledd, gjøres 
følgende endringer: 

Korrigert sum bevilgninger drift, netto økes med 600 000 kroner og Bruk av disposisjonsfond økes 
med -600 000 kroner. 

I sum bevilgninger drift etter budsjett og regnskapsforskriften § 5-4 2. ledd, gjøres følgende 
endringer: 
Rammen for tjenesteområde 1 Administrasjon økes med 600 000 kroner. 

4. Kostnadsdekningen innarbeides i «Forskrift om folkevalgtes rett til godtgjøring og velferdsgoder, 
Karmøy kommune, Rogaland» ved neste revidering. 

Saksutredning 

Bakgrunn for saken 
Det har siden 2012 vært praksis at alle nye folkevalgte i kommunestyret, hovedutvalg, kontrollutvalg 
og råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne og eldrerådet har fått utlevert ny iPad ved ny 
kommunestyreperiode. Etter innspill fra flere folkevalgte foreslår nå kommunedirektør at praksis 
endres slik at man i stedet får dekket inntil kr.7000 for innkjøp av nettbrett eller PC etter eget ønske. 
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Saks- og faktaopplysninger 

Siden 2012 har praksis i Karmøy kommune vært at alle nye folkevalgte i kommunestyret, 
hovedutvalg, kontrollutvalg og råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne og eldrerådet har fått 
utlevert ny iPad ved start av ny kommunestyreperiode. Dette som et viktig tiltak ved overgangen til 
papirløse møter. 

Ipader har blitt utlevert i starten av kommunestyreperioden, og i den forbindelse har det blitt inngått 
avtale mellom kommunen og representantene om bruk av iPad. En av forutsetningene var at den 
skulle leveres tilbake dersom man fratrådte vervet ila. Perioden. 

I forkant av ny kommunestyreperiode har det kommet innspill på at flere anser det bedre å benytte 
seg av PC i stedet for iPad til å lese sakspapirer. Dette gjenspeiles også i flere av de politiske møtene 
hvor representanter har valgt å benytte egen PC i stedet for utlevert nettbrett. Kommunedirektøren 
har undersøkt hva nabokommunene Tysvær og Haugesund gjør, samt hvilken praksis 
fylkeskommunen har. Det er ulik praksis mellom kommunene og fylkeskommunen. Fylkeskommunen 
og Tysvær kommune utleverer iPad, mens Haugesund kommune utbetaler inntil 8000 kroner i 
utgiftsdekning. 

Tidligere har man ansett det som en fordel at iPadene har vært i kommunens eie f. eks ved at man da 
kunne styre tilganger til relevante applikasjoner. Kommunedirektør anser imidlertid ikke at dette 
behovet er til stede lengre da representantene ikke har behov for noen av de kommunale 
tilgangene/programmene for å kunne ivareta sitt verv. Videre er det trådløst gjestenett på hele 
rådhuset som kan benyttes. 

Kommunedirektøren anser det dermed som hensiktsmessig å gå over til en utgiftsdekning på inntil 
kr. 7000. Dette beløpet anses å være tilstrekkelig til at representantene kan gjøre innkjøp av et 
nettbrett eller en PC som man kan benytte i sitt verv som folkevalgt. Til informasjon koster en 10,9 
tommers iPad i underkant av kr 6 300, og et brukende deksel rundt kr 700. Kommunedirektøren 
anser dermed kr 7000 som et dekkende beløp. Det gis imidlertid rom for at representanter som av 
dokumenterte helsemessige årsaker har behov for tilrettelagt iPad gis mulighet til å få utvidet 
beløpet etter avtale med ordfører. 

De folkevalgte må da selv gjøre innkjøpet, og deretter be om utleggsdekning via Visma Enterprise 
(samme sted som man krever inn møtegodtgjørelse). Det er da viktig at man har med kvittering for 
kjøpet for å få dekket utgiftene. Det presiseres at det er kun inntil kr. 7000 om dekkes. Det vil si at 
dersom representantene ønsker å kjøpe en dyrere modell må man selv dekke mellombeløpet. 

Ettersom ungdomsrådet står i en særstilling hva gjelder vervets lengde, dette da de velges inn for to 
år av gangen, anser kommunedirektøren det som hensiktsmessig at ungdomsrådet får mulighet til å 
be om en låneiPad for perioden de innehar vervet. IPaden levers tilbake etter endt periode og gis til 
ny representant. 

Totalbelastningen på budsjettet for dette estimeres til kr. 600 000 dersom alle representantene ber 
om dekning for innkjøp av nettbrett/PC til inntil kr. 7000. 

Kostnadsdekningen innarbeides i «Forskrift om folkevalgtes rett til godtgjøring og velferdsgoder, 
Karmøy kommune, Rogaland» ved neste revidering. 

Kommunedirektørens konklusjon 
Kommunedirektøren anser det som hensiktsmessig å gå over til en ordning med utgiftsdekning på 
inntil kr. 7000 for innkjøp av ny iPad/PC til faste kommunestyremedlemmer, faste medlemmer i 
hovedutvalgene, faste medlemmer av kontrollutvalget, faste medlemmer i eldreråd og råd for 
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mennesker med nedsatt funksjonsevne. Faste medlemmer i ungdomsrådet gis mulighet til å låne 
iPad for den perioden de er valgt. 
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Dato: 22.11.2023 

Arkivsak-ID.: 22/9982 

JournalpostID: 23/52941 

Saksbehandler: Tove Rosseland 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
033/23 Eldrerådet 28.11.2023 
037/23 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 28.11.2023 
026/23 Karmøy ungdomsråd 28.11.2023 
026/23 Hovedutvalg helse og omsorg 29.11.2023 
132/23 Formannskapet 04.12.2023 
118/23 Kommunestyret 11.12.2023 

Revisjon av tildelingskriterier i helse og omsorgsetaten 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

1. Kommunestyret vedtar vedlagte retningslinjer for tildeling av helse-og omsorgstjenester. 

Det planlegges for ny revisjon i løpet av neste kommunestyreperiode. 

2. Prinsippet «barnets beste» er tydeliggjort og tas hensyn til i handlinger og avgjørelser som berører 
barn. 

Vedtak som innstilling fra Eldrerådet- 28.11.2023- 033/23 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

1. Kommunestyret vedtar vedlagte retningslinjer for tildeling av helse-og omsorgstjenester. 

Det planlegges for ny revisjon i løpet av neste kommunestyreperiode. 

2. Prinsippet «barnets beste» er tydeliggjort og tas hensyn til i handlinger og avgjørelser som berører 
barn. 

Vedtak som innstilling fra Karmøy ungdomsråd- 28.11.2023- 026/23 
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1. Kommunestyret vedtar vedlagte retningslinjer for tildeling av helse-og omsorgstjenester. 

Det planlegges for ny revisjon i løpet av neste kommunestyreperiode. 

2. Prinsippet «barnets beste» er tydeliggjort og tas hensyn til i handlinger og avgjørelser som berører 
barn. 

Eldrerådet 28.11.2023: 

Behandling: 
Leder av bestillerkontoret Torunn Ellingsen orienterte og svarte på spørsmål. 
Eldrerådet støtter enstemmig kommunedirektørens forslag til vedtak. 

ELD- 033/23 Vedtak: 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

1. Kommunestyret vedtar vedlagte retningslinjer for tildeling av helse-og omsorgstjenester. 

Det planlegges for ny revisjon i løpet av neste kommunestyreperiode. 

2. Prinsippet «barnets beste» er tydeliggjort og tas hensyn til i handlinger og avgjørelser som berører 
barn. 

Karmøy ungdomsråd 28.11.2023: 

Behandling: 
Innstilling enstemmig vedtatt. 

KUR- 026/23 Vedtak: 

1. Kommunestyret vedtar vedlagte retningslinjer for tildeling av helse-og omsorgstjenester. 

Det planlegges for ny revisjon i løpet av neste kommunestyreperiode. 

2. Prinsippet «barnets beste» er tydeliggjort og tas hensyn til i handlinger og avgjørelser som berører 
barn. 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 28.11.2023: 

Behandling: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne (RMF) 28.11.23, foreslått av Line Vatland, Høyre 
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1. Kommunestyret vedtar vedlagte retningslinjer for tildeling av helse-og omsorgstjenester. 

Det planlegges for ny revisjon i løpet av neste kommunestyreperiode. 

2. Prinsippet «barnets beste» er tydeliggjort og tas hensyn til i handlinger og avgjørelser som 
berører barn. 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter kommunedirektørens forslag, men ber om en 
gjennomgang av Bestillerkontorets prosedyrer ifh likeverdig saksbehandling. 
Opplevelse av å måtte kjempe selv med støtte fra spesialisthelsetjenesten og andre spesialister. Man 
må være ressursterk for å komme igjennom for at brukerene skal få de rettighetene de har krav på. 

Å forstå hva man har rett på kan være vanskelig. Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
stiller spørsmål til om brukernes rettigheter kommer godt nok frem i denne veilederen? Vi foreslår at 
kommunen utarbeider en digitalisert veileder/rettighetskalkulator. Få opplysninger - Dette har du 
krav på? (CRPD kommunale veileder s. 5). 

RFM- 037/23 Vedtak: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter kommunedirektørens forslag, men ber om en 
gjennomgang av Bestillerkontorets prosedyrer ifh likeverdig saksbehandling. 
Opplevelse av å måtte kjempe selv med støtte fra spesialisthelsetjenesten og andre spesialister. Man 
må være ressursterk for å komme igjennom for at brukerene skal få de rettighetene de har krav på. 

Å forstå hva man har rett på kan være vanskelig. Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
stiller spørsmål til om brukernes rettigheter kommer godt nok frem i denne veilederen? Vi foreslår at 
kommunen utarbeider en digitalisert veileder/rettighetskalkulator. Få opplysninger - Dette har du 
krav på? (CRPD kommunale veileder s. 5). 

Saksutredning 

Bakgrunn for saken 

I denne saken tas det utgangspunkt i to saker som har vært til behandling i kommunestyret. 

I sak nr 23/37120 «Krav om sak om avlastning» (28.08.23 ) fattet følgende vedtak: 

1. Karmøy kommunestyre tar fremstilling om saksgang til orientering og at familien vil ha samme 
tjenestetilbud inntil saken er endelig behandlet. Kommunestyret avventer behandling av 
statsforvalter i forhold til konkret avlastningssak. 

2. Kommunestyret ber kommunedirektøren legge frem sak om tildelingskriterier for helse- og 
omsorgstjenester knyttet til barn etter at den aktuelle saken er ferdigbehandlet hos statsforvalter. 

Ovennevnte sak har utgangspunkt i en enkeltsak som dreier seg om avlastning på grunn av alvorlig 
sykdom hos et barn. Revisjonsarbeidet har blant annen tatt utgangspunkt i Statsforvalterens 
vurderinger både av denne og andre klagesaker som handler om avlastningstjenester til 
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barn/barnefamilier. 

Sak 22/9982 «Tildelingskriterier for helse- og omsorgstjenester i Karmøy kommune»er også relevant i 
denne sammenheng. Saken ble behandlet av Karmøy kommunestyre (12.12.22) og i den 
sammenheng ble blant annet følgende vedtatt: 

Kommunestyre vedtar vedlagte retningslinjer for tildeling av helse-og omsorgstjenester. Det 
planlegges for ny revisjon i løpet av neste kommunestyreperiode. 

Tildelingskriteriene skal tilpasses «Forskrift om tildeling av langtidsopphold i sykehjem eller 
tilsvarende bolig særskilt tilrettelagt for heldøgnstjenester, Karmøy kommune, Rogaland» etter 
gjennomført revisjon av forskriften. 

Dokumentet «Tildelingskriterier for helse- og omsorgstjenester i Karmøy kommune» er gjennom 
arbeidet med denne saken revidert både på et generelt grunnlag og særlig med tanke på barn som 
tjenestemottakere 

Saks – og faktaopplysninger 

Tildelingskriteriene ble primært utarbeidet med tanke på informasjon og forventningsavklaring i 
forhold til kommunens innbyggere og som veiledning for saksbehandlere og tjenesteutøvere. 
Kriteriene ble lagt frem til politisk behandling for å sikre 
både en politisk - og administrativ forankring. 

Tildelingskriteriene er veiledende, de skal bidra til lik og rettferdig fordeling av knapphetsgoder og 
bidra til at de som yter tjenestene gjør dette på en tilnærmet lik måte. Samtidig er det viktig å 
presisere at alle innbyggere som søker om tjenester skal sikres rett til individuell vurdering av sin 
søknad gjennom saksbehandlers vurdering og utøvelse av faglig skjønn. Kommunens 
tildelingskriterier skal ivareta søkerens rettigheter til tjenester. 

Saksbehandlere ved bestillerkontoret har ansvaret for å tildele tjenester i samsvar med lovverk og 
det til enhver tid gjeldende forsvarlighetskrav. Bestillerkontoret forholder seg i den sammenheng til 
interne prosedyrer, nasjonale faglige retningslinjer, samt beslutninger fra Helsetilsynet/ 
Statsforvalteren i Rogaland som legger klare føringer både for tildelingspraksis og hvordan tjenestene 
skal ytes med tanke på forsvarlighetskrav. 

I tillegg til tildelingskriteriene er selve saksbehandlingsprosessen beskrevet i interne rutiner hos 
bestillerkontoret. Disse rutinene har også vært gjennomgått i denne revisjonsprosessen. 

I dokumentet «Tildelingskriterier for helse- og omsorgstjenester» som ble vedtatt i desember 2022 
var det i utgangspunktet ikke skilt mellom ulike brukergrupper. Tildelingskriteriene var derfor 
formulerte på et generelt grunnlag og var tenkt gjeldende for ulike brukergrupper. Dette er i 
hovedsak opprettholdt i denne versjonen også, men med noen presiseringer. 

I det reviderte dokumentet er det gjort følgende endringer. Det vises her til overskrifter og 
sidenummer i vedlagt dokument: 

1. Nytt avsnitt Barn – en særlig sårbar gruppe s.4 
2. Bestillerkontoret s.2. Her er det lagt til tekst om vedtaks varighet. Avsnittet Klage på vedtak og 

tjenestekvalitet er flyttet til side 3 og det er i tillegg lagt inn ny tekst om vedtak med utsatt virkning. 
3. I avsnittet Tildelingskriterier s. 7-18 er det gjort endringer i forhold til følgende tjenester: 
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· Aktivitet 
· Praktisk bistand og opplæring 
· BPA 
· Koordinator og individuell plan 
· Transport 
· Avlastning 
· Opplæring og veiledning (pårørendestøtte) 
· Omsorgsstønad (pårørendestøtte) 
· Omsorgsbolig med døgnbemanning (HDO) 

I tillegg er det foretatt mindre justeringer av tekster uten at dette representerer endringer i 
innholdet. Disse justeringene omtales ikke ytterligere, men er i vedlagt dokument markert med rød 
skrift. 
For flere av tjenestene er det pr i dag ikke mulig å lenke til kommunens nettsider for å gi ytterlige 
informasjon. Arbeidet med nettsidene vil pågå en tid fremover og lenker vil bli lagt til etterhvert som 
nettsidene ferdigstilles. 

I det følgende presenteres endringene i dokumentet: 

1. Barn – en særlig sårbar gruppe 

For å tydeliggjøre barns rettigheter er teksten under lagt til på side 4 i tildelingskriteriene. 

«Barn er en særlig sårbar gruppe som er avhengig av voksne for å få dekket sine behov og utvikle seg 
på en god måte. Barns sårbare stilling gjør at de har særlig behov for beskyttelse av sine rettigheter. 
Grunnloven og FN s̀ barnekonvensjon bestemmer at barnets beste skal være et grunnleggende 
hensyn i alle handlinger og avgjørelser som berører barn. 
Dette betyr ikke at hensynet til barnet er det eneste, og heller ikke alltid det avgjørende hensynet. 
Men ved avveiningen mot andre interesser skal hensynet til barnets beste ha stor vekt – det er ikke 
bare ett av flere momenter i en helhetsvurdering: Barnets interesser skal danne utgangspunktet, 
løftes spesielt frem og stå i forgrunnen. I familier med flere barn skal barnets beste vurderes for alle 
barna i familien, ikke bare det eller de barna med nedsatt funksjonsevne. 
Barnets beste skal også vurderes når barn er nære pårørende» 

Barnets beste skal fortløpende tas opp til vurdering i saksbehandlingen, i tjenesteytingen og i 
evalueringen av de iverksatte tjenestene. 

2. Bestillerkontoret 

Teksten som omhandler Bestillerkontoret og håndteringen av saksbehandlingen er omarbeidet og 
det er lagt til ny tekst knyttet til saksbehandling, tidsbegrensning i vedtak, klagebehandling og ny 
tekst om vedtak med utsatt virkning. 

Saksbehandling: 
I saksbehandlingen blir søkerens helsetilstand kartlagt. Dette gjøres gjennom funksjonskartlegginger, 
gjennomgang av oppdaterte epikriser og annen dokumentasjon både fra kommunale tjenester og 
eksterne instanser. 
Dialog med søker og pårørende skal vektlegges. Dette gjelder både ved oppstart av tjenester og ved 
revisjon av vedtak. 

Enkeltvedtakets varighet 
Enkeltvedtak som fattes kan være med eller uten tidsbegrensning. Tidsbegrensede enkeltvedtak 
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fattes når tjenestebehovet forventes å opphøre eller, at det av ulike grunner forventes endringer i 
tjenestebehovet etter en tidsperiode. Enkeltvedtak uten tidsbegrensning fattes der behov for 
bistand antas å være av vedvarende karakter. 

I samarbeid med virksomhetene som yter tjenestene evalueres enkeltvedtakene og kan endres 
dersom forutsetningene for enkeltvedtaket endrer seg. I slike evalueringer skal brukermedvirkning 
vektlegges. 

Klagebehandling 
Som hovedregel kan det klages på enkeltvedtak om tjenestetildeling. Klagen sendes til 
Bestillerkontoret for behandling. Dersom klagen ikke imøtekommes blir klagen videresendt til 
klageinstans for ny behandling. Klageinstans kan være Statsforvalteren eller kommunalt 
klageorgan. 

Utsatt virkning av enkeltvedtak 
Hovedregelen er at det nye enkeltvedtaket får virkning når det er vedtatt og meddelt 
parten. Imidlertid kan det besluttes at enkeltvedtaket får utsatt iverksettelse. I praksis vil 
dette bety at tjenesten(e) ytes etter tidligere enkeltvedtak frem til klagen er endelig 
behandlet. Dette gjelder særlig i de saker der det nye enkeltvedtaket reduserer, avslutter 
eller på annen måte endre tjenesten(e) mot tjenestemottakers vilje. Det er saksbehandler 
ved Bestillerkontoret som har ansvar for å vurdere om det nye enkeltvedtaket skal ha utsatt 
iverksettelse. Avgjørelsen skal begrunnes skriftlig. Dersom utsatt iverksettelse ikke er innvilget 
kan klager fremme krav om dette til klageinstansen. 

Klage på tjenestekvalitet 
Klager som gjelder tjenestenekvalitet/utførelsen av tjenesten skal rettes til den virksomheten som 
yter tjenesten. Den som ønsker å klage kan få hjelp til dette ved å henvende seg til kommunen, 
Pasient og brukerombudet i Rogaland, Statsforvalteren eller Sivilombudet. 

3. Tildelingskriterier 

I det følgende presenteres endringene som er gjort i forhold til de ulike tjenestene. 

Tjenester Revidert tekst 
Aktivitetstilbud Overskriften er endret og det er lagt til beskrivelse av målgruppen. 

Videre er det tatt inn at tjenesten kan gis i eget hjem 
Praktisk bistand 
og opplæring 

Her er det kun tilføyet at tjenesten kan organiseres som BPA dersom 
vilkårene er oppfylte. Ellers ingen endringer i kriteriene. 

BPA Se pkt 3 og 5 
Koordinator og 
individuell plan 

Her er kun begrepet «pasiener/brukere» byttet ut med begrepet 
«barn/voksne»i tildelingskriteriet. 

Transport Kun mindre omformuleringer i teksten. 
Avlastning 
(pårørendestøtte) 

Her er det lagt til at tjenesten kan tildeles både barn og voksne og at 
tjenesten gis i form av ulike tjenester både i – og utenfor institusjon, og 
at avlastning i forhold til mindreårige barn gis som oftest i form av BPA i 
barnets hjem. 

I forhold til denne tjenesten har Karmøy kommune har hatt flere 
klagesaker til behandling hos Statsforvalteren og tilbakemeldingene på 
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disse sakene har vært sentrale i arbeidet med denne revisjonen. 
Med bakgrunn i dette er det lagt til at følgende forhold må utredes 
/vurderes i utmålingen av tjenesten: 

· Om det er innvilget stønader (omsorgsstønad, hjelpestønad, pleiepenger) 
· Om omsorgsyteren har helseplager / nedsatt funksjonsevne 
· Hensynet til andre familiemedlemmer, særlig mindreårige barn. 
· Om omsorgsarbeidet ivaretas av en eller flere personer. 

Opplæring og 
veiledning 
(pårørendestøtte) 

Her er det lagt til at tjenesten somhovedregel gis i en begrenset 
periode. 

Omsorgsstønad 
(pårørendestøtte) 

I tildelingskriteriene er det lagt til at det kan kreves at det er søkt om 
hjelpestønad fra NAV. 
Det er også lagt til at omsorgsarbeidet skal være vurdert som betydelig 
mer belastende enn normalt. 

Omsorgsbolig med 
døgnbe- manning 
(HDO) 

Her er det lagt til tekst innledningsvis og presiseringer knyttet til 
llovgrunnlag samt lenke til kommunens forskrift 
om langtidsopphold i sykehjem eller tilsvarende bolig særskilt tilrettelagt 
for heldøgntjenester. 

Kommunedirektørens kommentar og konklusjon 

Tildelingskriteriene har som formål å avklare forventninger både hos innbyggere og ansatte i helse- 
og omsorgsetaten. Kriteriene er veiledende og skal bidra til lik og rettferdig fordeling av 
knapphetsgoder, samt bidra til at de som yter tjenestene gjør dette på en tilnærmet lik måte. På den 
andre siden skal tildelingskriteriene støtte opp om innbyggernes rettigheter til forsvarlige tjenester. 

Forskjellige former for standardisering av tjenestetildeling og -utmåling kan komme i konflikt med 
retten til en individuell vurdering og individuelt tilpassede tjenester, og med det svekke den enkeltes 
rett til å medvirke ved utformingen av tjenestetilbudet. Innbyggere som søker om tjenester skal 
sikres rett til individuell vurdering av sin søknad gjennom saksbehandlers vurdering og utøvelse av 
faglig skjønn. Derfor presiseres det at den individuelle vurderingen er helt sentral i saksbehandlingen 
og i tjenesteytingen for øvrig. Basert på saklige hensyn, faglig skjønn og relevante forskjeller i 
søkerens behov/ønsker, vil det være forskjeller når det gjelder omfang eller utforming av 
tjenestetilbud. 

I klagesaker vurderes det om enkeltvedtaket skal gis utsatt virkning og at tjenesteytingen skal 
opprettholdes i henhold til det opprinnelige enkeltvedtaket. Bestillerkontoret har i sine interne 
rutiner beskrevet dette ytterligere. Forhold som særlig vurderes i den sammenheng er omfanget av 
reduksjonen, om det er innhentet tilstrekkelig informasjon, om endringene er av en slik art at det kan 
forventes at Statsforvalteren fatter vedtak om utsatt iverksettelse. 

Barn er en særlig sårbar gruppe enten de er pasienter selv eller er i en pårørende situasjon. 
Kommunens plikt til å vurdere barnets beste har vært et viktig tema arbeidet med å revidere 
tildelingskriteriene. Temaet vil også bli tatt opp med ledere i samtlige av etatens virksomheter. 

Fremover vil Bestillerkontoret, i større grad enn tidligere, treffe vedtak uten tidsbegrensning. Dette 
vil forhåpentligvis gjøre det enklere og mer forutsigbart og ha en avlastende effekt for de 
tjenestemottakerne dette gjelder. Tidsavgrensningen i vedtaket har bidratt til at tjenestetilbudet 
har blitt evaluert i forbindelse med utarbeidelse av nytt vedtak. Uten tidsavgrensning i vedtaket 
forutsetter gode rutiner som fanger opp behovet for evaluering. Endrede arbeidsformer rundt dette 
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skal også ivareta tjenestemottakers rett til medvirkning i evalueringsarbeidet. 

Tildelingskriteriene vil være tilgjengelige på kommunens nettsider etter den politiske behandlingen. 
Lenkene i dokumentet vil også bli aktiverte etter hvert som de nye nettsidene ferdigstilles. 

Vedlegg: 
Tildelingskriterier for helse- og omsorgstjenester i Karmøy kommune - revidert desember 2023 
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Dato: 18.10.2023 

Arkivsak-ID.: 23/9330 

JournalpostID: 23/47405 

Saksbehandler: Bjørn Nøttum 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
032/23 Hovedutvalg oppvekst og kultur 29.11.2023 
130/23 Formannskapet 04.12.2023 
023/23 Karmøy ungdomsråd 28.11.2023 
119/23 Kommunestyret 11.12.2023 

Kvalitets- og utviklingsmelding for Karmøyskolen 2022 - 2023 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre tar Karmøyskolen 2022-2023 Kvalitets- og utviklingsmelding til orientering. 

Vedtak som innstilling fra Karmøy ungdomsråd- 28.11.2023- 023/23 

Karmøy kommunestyre tar Karmøyskolen 2022-2023 Kvalitets- og utviklingsmelding til orientering. 

Karmøy ungdomsråd 28.11.2023: 

Behandling: 
Innstilling enstemmig vedtatt. 

KUR- 023/23 Vedtak: 

Karmøy kommunestyre tar Karmøyskolen 2022-2023 Kvalitets- og utviklingsmelding til orientering. 

Saksutredning 
Det er fastsatt i opplæringsloven at administrativ skoleeier plikter å utarbeide en årlig rapport om 
tilstanden i opplæringen. Dette kalles en tilstandsrapport. I Karmøy kommune har en utvidet 
rammene for rapporten og har derfor valgt å kalle den kvalitets- og utviklingsmelding. Kommunen er 
satt til å være skolemyndighet, og det er kommunestyret som formelt sett er skoleeier. Ut fra dette 
har kommunestyret et overordnet ansvar for at skolene gir en god og tilpasset opplæring i et trygt og 
godt skolemiljø for elevene i Karmøyskolen. 

Kvalitets- og utviklingsmeldingen er en del av det nasjonale kvalitetsvurderingssystemet. Som et 
minimum skal meldingen omhandle læringsresultater, skolemiljø og gjennomføring i videregående 
skole. Overordnede mål for det nasjonale kvalitetsvurderingssystemet er å bidra til kvalitetsutvikling 
på alle nivå i grunnopplæringen samt økt læringsutbytte for den enkelte elev. 
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Kommunedirektøren har valgt å inkludere et fremtidsperspektiv i kvalitets- og utviklingsmeldingen. 
Dette presenteres i meldingens siste kapittel. Meldingen inneholder også et sammendrag, mens 
hovedområdene i meldingen er omtalt i kapittel 2. De fleste tabellene ligger som vedlegg til 
meldingen, noe som er gjort for lettere å kunne lese meldingen som en sammenhengende tekst. Det 
er laget lenker til aktuelle tabeller inne i teksten. 
Kommunedirektørens konklusjon 
Kommunedirektøren mener at den foreliggende kvalitets- og utviklingsmelding dekker de lovkrav 
som er gjeldende, og gir en god oversikt over tilstanden i og videre utviklingsarbeid for 
Karmøyskolen. Meldingen danner grunnlag for prioriteringer i kommunens kvalitetsarbeid, sammen 
med nasjonale styringsinitiativ. 

Aktuelle lover, forskrifter, avtaler m.m. 
Opplæringsloven § 13-3e. 

Vedlegg: 
Karmøyskolen 2022-2023 - Kvalitets- og utviklingsmelding 
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Dato: 21.09.2023 

Arkivsak-ID.: 23/4111 

JournalpostID: 23/42924 

Saksbehandler: Øyvind Flatebø 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
085/23 Hovedutvalg teknisk og miljø 17.10.2023 
019/23 Karmøy ungdomsråd 01.11.2023 
031/23 Hovedutvalg oppvekst og kultur 29.11.2023 
029/23 Eldrerådet 31.10.2023 
029/23 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 31.10.2023 
131/23 Formannskapet 04.12.2023 
120/23 Kommunestyret 11.12.2023 

Rullering av handlingsprogram Temaplan for idrett og fysisk aktivitet 2024-2027 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Karmøy kommunestyre vedtar kommunedirektørens forslag til rullering av handlingsprogram 
Temaplan for idrett og fysisk aktivitet 2024-2024 

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg teknisk og miljø- 17.10.2023- 085/23 
Karmøy kommunestyre vedtar kommunedirektørens forslag til rullering av handlingsprogram 
Temaplan for idrett og fysisk aktivitet 2024-2024 

Vedtak som innstilling fra Karmøy ungdomsråd- 01.11.2023- 019/23 
Ungdomsrådet støtter tiltak 1 og 2 i prioriteringslisten, men ønsker at man i planen skal prioritere 
tiltak som treffer breiest mulig i form av aktivitere som alle kan ha glede av uavhengig av 
sosioøkonomisk bakgrunn. Ungdomsrådet stiller derfor spørsmål ved prioriteringen av ridebane som 
prioriteringstiltak nr. 3. 

Hovedutvalg teknisk og miljø 17.10.2023: 

Behandling: 
Innstillingen enstemmig vedtatt. 

HTM- 085/23 Vedtak: 
Karmøy kommunestyre vedtar kommunedirektørens forslag til rullering av handlingsprogram 
Temaplan for idrett og fysisk aktivitet 2024-2024 
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Eldrerådet 31.10.2023: 

Behandling: 
Eldrerådet støtter enstemmig kommunedirektørens innstilling. 

ELD- 029/23 Vedtak: 
Karmøy kommunestyre vedtar kommunedirektørens forslag til rullering av handlingsprogram 
Temaplan for idrett og fysisk aktivitet 2024-2024. 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 31.10.2023: 

Behandling: 
Fellesforslag fra råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne framsatt av Stangeland: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter kommunedirektørens forslag til rullering av 
handlingsprogram Temaplan for idrett og fysisk aktivitet. 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne mener at ved søknad om spillemidler for nye anlegg 
og anlegg til rehabilitering bør det medtas et kapittel om eksempelvis solcelleanlegg og/eller led- 
belysning. Dette er både et virkemiddel til å unngå lysforstyrrelser og et strømbesparende tiltak. 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne forutsetter at universell utforming ivaretas i alle 
anlegg. 
Cederløv foreslo: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ønsker at ved utarbeidelse og befaring av løypen til 
discgolf at to medlemmer fra rådet får mulighet til å delta. Dette for å identifisere eventuelle 
handlingsrom for å lage discgolf-løypen tilgjengelig for flere, også for de med nedsatt funksjonsevne. 
Rådet ber om at leder Line Vatland utpeker en eller to representanter som deltar på befaring i 
forbindelse med discgolf i Bjørgene. 
Vatland foreslo: 
Kjell Inge Bringedal og Barbro Helgesen utpekes til å delta på befaringer i forbindelse med discgolf i 
Bjørgene. 

Fellesforslaget og forslagene fra Cederløv og Vatland enstemmig vedtatt. 

RFM- 029/23 Vedtak: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter kommunedirektørens forslag til rullering av 
handlingsprogram Temaplan for idrett og fysisk aktivitet. 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne mener at ved søknad om spillemidler for nye anlegg 
og anlegg til rehabilitering bør det medtas et kapittel om eksempelvis solcelleanlegg og/eller led- 
belysning. Dette er både et virkemiddel til å unngå lysforstyrrelser og et strømbesparende tiltak. 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne forutsetter at universell utforming ivaretas i alle 
anlegg. 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne ønsker at ved utarbeidelse og befaring av løypen til 
discgolf at to medlemmer fra rådet får mulighet til å delta. Dette for å identifisere eventuelle 
handlingsrom for å lage discgolf-løypen tilgjengelig for flere, også for de med nedsatt funksjonsevne. 

Kjell Inge Bringedal og Barbro Helgesen utpekes til å delta på befaringer i forbindelse med discgolf i 
Bjørgene. 
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Karmøy ungdomsråd 01.11.2023: 

Behandling: 
August Haarr Rogde foreslo: 
Ungdomsrådet støtter tiltak 1 og 2 i prioriteringslisten, men ønsker at man i planen skal prioritere 
tiltak som treffer breiest mulig i form av aktivitere som alle kan ha glede av uavhengig av 
sosioøkonomisk bakgrunn.Ungdomsrådet stiller derfor spørsmål ved prioriteringen av ridebane som 
prioriteringstiltak nr. 3. 

KUR- 019/23 Vedtak: 
Ungdomsrådet støtter tiltak 1 og 2 i prioriteringslisten, men ønsker at man i planen skal prioritere 
tiltak som treffer breiest mulig i form av aktivitere som alle kan ha glede av uavhengig av 
sosioøkonomisk bakgrunn. Ungdomsrådet stiller derfor spørsmål ved prioriteringen av ridebane som 
prioriteringstiltak nr. 3. 

Saksutredning 
Bakgrunn for saken 
Alle kommuner er pålagt av Kulturdepartementet å utarbeide temaplan for idrett og fysisk aktivitet. 
Dette er også en forutsetning for å kunne søke om spillemidler etter bestemmelsene om tilskudd til 
anlegg for idrett og fysisk aktivitet. 

Temaplan for idrett og fysisk aktivitet er en helhetlig plan for idrett og fysisk aktivitet i kommunen. 
Planen består av en tematisk del med klare føringer for det videre arbeidet innen feltet. Videre er det 
laget et handlingsprogram for utbygging av idretts-, frilufts- og nærmiljøanlegg i perioden. 

Departementet pålegger kommunen å rullere handlingsprogrammet hvert år og den tematiske delen 
hvert 4. år. Siste gjeldende plan ble vedtatt av kommunestyret 10.05.2021 og gjelder for perioden 
2021-2024. Det er derfor kun handlingsprogrammet som er oppe til rullering nå. 

Hovedmålsettinger i gjeldene plan er: 

1. I Karmøy kommune skal alle som ønsker det ha mulighet til å drive idrett og fysisk aktivitet i form 
av trening og mosjon. 

2. Den frivillige, medlemsbaserte idretten skal sikres gode rammevilkår, slik at idretten kan gi gode og 
inkluderende aktivitetstilbud. Det legges særlig vekt på å utvikle attraktive tilbud til barn og unge. 

3. Kommunen skal ha idrettsanlegg og friluftsområder i nærmiljøet hvor folk bor. 

Handlingsprogrammet er et svært viktig dokument for kommunen og organisasjoner som søker om 
spillemidler. Det årlig vedtatte handlingsprogrammet danner grunnlaget for prioriteringen av 
spillemiddelsøknadene samt rekkefølgen på utbetaling av kommunalt tilskudd. 

Det er viktig å presisere at plass på handlingsprogrammet ikke er en lovnad om at anlegget vil få 
tildelt spillemidler eller kommunalt tilskudd. Det er de årlige budsjettvedtakene som avgjør 
utbetaling av kommunalt tilskudd og svaret på spillemiddelsøknaden som avgjør om og når det 
tildeles spillemidler. 

Karmøy kommune legger bestemmelsene om tilskudd til anlegg for idrett og fysisk aktivitet V-0732 
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fra kulturdepartementet til grunn for hvilke type anlegg som godkjennes og saksbehandling for øvrig 
(heretter kalt spillemiddelbestemmelsene). Det kan spesielt nevnes at anleggene skal være universelt 
utformet. 

Etter bestemmelsene er det mulig å søke om spillemidler til: 

•Ordinære anlegg (som også inkluderer rehabilitering av anlegg og større friluftsanlegg) 

•Nærmiljøanlegg 

Hovedregelen for ordinære idrettsanlegg er at det gis 20 % i kommunal støtte og 1/3 i spillemidler 
begrenset oppad til maksimalt godkjent kostnad fastsatt i spillemiddelbestemmelsene. Det ble gjort 
en endring i kommunal støtte ved sist hovedrullering. Tidligere var støtten 1/3 i kommunal støtte til 
foreningsbygde anlegg. For anlegg som søkte spillemidler og/eller hadde forhåndsgodkjennning før 
31.02.2021 tildeles kommunalt tilskudd etter gammel ordning. Det gjelder rehabilitering av 
garderober Sk Nord og rehabilitering av kunstgressbane Torvastad IL, Sk Nord og Avaldsnes IL. 

I tillegg er det fastsatt i temaplan at for anlegg med godkjent kostnad over kr. 15 millioner skal det 
fremmes egen politisk sak som fastsetter det kommunale tilskuddet. 

For nærmiljøanlegg er tilskudd i spillemidler 50 %, begrenset oppad til kr. 300 000. Her er maksimal 
kommunal støtte begrenset til 20 % av godkjent kostnad. 

Hvor stor andel av spillemidlene som hvert år tildeles Karmøy kommune er avhengig av en rekke 
faktorer. Blant annet anleggsdekning, antall søknader og søknadssum i vår kommune i forhold til de 
andre kommunene i fylket og ikke minst hvor mye som tildeles vårt fylke. I tillegg har fylkestinget 
vedtatt en modell for prioritering av ulike typer anlegg. Den totale potten tildelt Rogaland 
fylkeskommune har økt betydelig de siste årene. Det var i 2023 kr. 183 millioner til fordeling. Det er 
en liten nedgang fra 2022. Spillemidlene som er til fordeling kommer fra en andel av overskuddet til 
Norsk tipping. 

Siste fem år har gitt følgende utbetaling av spillemidler til ordinære anlegg og nærmiljøanlegg i 
Karmøy: 

År 2023 2022 2021 2020 2019 
Sum 15 051 000 15 134 000 8 517 000 9 088 000 6 242 000 

Rogaland fylkeskommune har et stort etterslep i forhold til tilskudd av spillemidler. Om lag 33 % av 
godkjente søknader for ordinære anlegg fikk tilskudd. Når man ser på forholdstallene som legges til 
grunn, må søkere i Rogaland regne med å vente i 2 år før det kan ytes tilskudd, hvis man legger et kø- 
prinsipp til grunn. Det er noe kortere ventetid enn tidligere. Ventetiden vil være lengre i Karmøy 
grunnet stor kommunal søkermasse. Anlegg fra Karmøy som fikk tilskudd i 2023, kom stort sett inn 
på listen i 2018. 

Den store tildelingen til Karmøy de siste to årene skyldes i all hovedsak en kraftig økning i godkjent 
søknadssum i kommunen. Det skyldes blant annet de tre kommunale idrettshallene: 
Stangalandshallen, Åkrahallen og Vormedal idrettshall. Det er nå tildelt tilskudd til to av disse. Det må 
derfor påregnes nedgang i tildelingen neste år. Det ble totalt søkt om over kr. 47 millioner i 
spillemidler fra Karmøy i 2023. 

Tildelingen til Karmøy kommune i 2023 var tilnærmet lik gjennomsnittlig tildeling i fylket. Ventetiden 
i fylket er beregnet fra når det er levert godkjente søknad og ikke fra når søkerne kommer inn på det 
kommunale handlingsprogrammet. Det er derfor viktig at søkerne ikke slår seg til ro med en plass på 
listen, men sender en faktisk søknad om spillemidler. Fra en kommer inn på det kommunale 
handlingsprogrammet til spillemidler tildeles tar det nå 5-6 år. Bakgrunnen for hvorfor det ikke 
sendes spillemiddelsøknad straks anlegget er kommet på handlingsprogrammet er forskjellige. Det 
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kan f.eks. være uavklart eiendomsforhold (turveier), avventer reguleringsplaner eller byggesak, 
uavklart finansiering, behov for tid til planlegging m.m.. 

I år er det bevilget kommunalt tilskudd til idrettsanlegg med kr. 3,25 millioner. Det gir en anslått 
ventetid på 5-6 år. 

Årets rullering 

Det er på vanlig måte utsendt invitasjon til aktuelle søkere om å komme med innspill. I tillegg er det 
bedt om tilbakemelding på status for de anleggene på handlingsprogrammet som ikke allerede er 
realisert. Det er også opplyst om at for anlegg det ikke gis tilbakemelding for eller som ikke har 
nødvendig fremdrift vil bli vurdert tatt ut av handlingsprogrammet. Søkere som har fått utbetalt 
spillemidler og tildelt kommunalt tilskudd, er tatt ut av listen. 

Dette gjelder: 

· Idrettshall Åkra ved søker Karmøy kommune 
· Idrettshall Stangaland ved søker Karmøy kommune 
· Riflebane Karmøy sentralskytteranlegg ved søker Karmøy jeger, fisker og naturvernforening 
· Rehabilitering klubbhus ved søker Skudenes ungdoms- og idrettslag 
· Utelager ved søker Åkra idrettspark as 
· Rehabilitering av kunstgressbane ved søker Åkra idrettslag 
· Rehabilitering tennisbaner ved Karmøyhallen ved søker Karmøy kommune 
· Treningspark ved Åsebøen ved søker Kopervik idrettslag 

I tillegg er treningspark ved Liarlund ved søker Kopervik IL tatt ut av handlingsprogrammet i samråd 
med søker. Fremdriften i prosjektet er svært lav og det er på nåværende tidspunkt høyst uklart om 
prosjektet blir realisert. Endres forutsetningene seg kan tiltakshaver komme tilbake med et 
oppdatert innspill ved senere rullering. 

Gjennomgang av innspill med kommentarer: 

Alle innspillene ligger vedlagt. For nærmere detaljer vises det til disse. 

Nytt vanningsanlegg ved Torvastad idrettssenter gressbanen ved søker Torvastad IL 

Nåværende vanningsanlegg ble etablert i 1986. Det er etter nærmere 40 års bruk utslitt og må 
skiftes. Vanningsanlegget er nødvendig for å sikre en god gressmatte og dermed gi et hensiktsmessig 
antall brukstimer. Fotball er klubbens største aktivitet. For å opprettholde og utvikle aktivitetene 
trenger klubben funksjonelle trenings- og kampfasiliteter. 

Vanningsanlegg ved gressbaner er en såkalt fasilitet (tilleggselement). Tilleggselement 
vanningsanlegg er tilskuddsberettiget etter spillemiddelbestemmelsene for eier av gressbanen. 
Torvastad idrettslag er ikke eier av gressbanen. Det er Karmøy kommune. Når en mottar spillemidler, 
har en plikt til drift av idrettsanlegget i 30 år. Departementet ønsker å unngå «dobbelt eierskap». Ved 
dobbelt eierskap kan baneeier legge ned eller på annen måte endre driften av tilskuddsberettiget 
hovedelement. Det vil da være umulig for en eier av et tilleggselement som vanningsanlegg, 
lysanlegg, undervarme e.l. å etterkomme plikten til drift i 30 år. Regelverket sier derfor at det må 
være samme eier på hovedelementet (gressbanen) og på evt. tilleggsfasiliteter (vanningsanlegget). 
Torvastad IL kan ikke søke spillemidler til formålet. 

Behov for fungerende vanningsanlegg er forståelig, men Karmøy kommune har ikke avsatte midler til 
å bygge nytt vanningsanlegg i kommunal regi. Det er dermed p.t. ikke aktuelt eller mulig for Karmøy 
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kommune å bygge vanningsanlegget. Frem til neste rullering bør Karmøy kommune inngå dialog med 
Torvastad idrettslag for å finne en løsning på problemstillingen. En kan se for seg ulike løsninger: 
f.eks. kommunal utbygging eller at Torvastad idrettslag overtar eieforholdet til eksisterende 
gressbane (hovedelement). Sistnevnte løsning krever forhåndssamtykke fra kulturdepartementet. 

Vanningsanlegg foreslås ikke lagt inn i handlingsprogrammet som ordinært idrettsanlegg. 

Vanningsanlegg motocrossbanen Helganes motorsportsenter ved søker Karmøy motocrossklubb 

Motocrossbanene er gruslagt. Behovet for vanningsanlegg er får å øke sikkerheten med tanke på sikt 
og bedre grep (traction) i banen under kjøring. Dette er et behov under alminnelig trening og i veldig 
stor grad under arrangementer. Vanningsanlegget vil også bidra til at grusen blir liggende bedre i 
traseen og dermed redusere behovet for tid- og kostnadskrevende vedlikehold. 

Vanningsanlegg ved motorsportbaner er en såkalt fasilitet (tilleggselement). Tilleggselement 
vanningsanlegg er tilskuddsberettiget etter spillemiddelbestemmelsene for eier av motocrossbanen. 
Karmøy motocrossklubb er ikke eier av motocrossbanen. Det er Karmøy kommune. Når en mottar 
spillemidler, har en plikt til drift av idrettsanlegget i 30 år. Departementet ønsker å unngå «dobbelt 
eierskap». Ved dobbelt eierskap kan baneeier legger ned eller på annen måte endre driften av 
tilskuddsberettiget hovedelement. Det vil da være umulig for en eier av et tilleggselement som 
vanningsanlegg, lysanlegg, undervarme e.l. å etterkomme plikten til drift i 30 år. Regelverket sier 
derfor at det må være samme eier på hovedelementet (motocrossbane) og på evt. tilleggsfasiliteter 
(vanningsanlegget). Karmøy motocrossklubb kan ikke søke om spillemidler til formålet. 

Behov for fungerende vanningsanlegg er forståelig, men Karmøy kommune har ikke avsatte midler til 
å bygge nytt vanningsanlegg i kommunal regi. Det er dermed p.t. ikke mulig eller aktuelt for Karmøy 
kommune å bygge vanningsanlegget. Frem til neste rullering bør Karmøy kommune inngå dialog med 
Karmøy motocrossklubb for å finne en løsning på problemstillingen. En kan se for seg ulike løsninger: 
f.eks. kommunal utbygging eller at Karmøy motocrossklubb overtar eieforholdet til eksisterende 
motocrossbane (hovedelementet). Sistnevnte løsning krever forhåndssamtykke fra 
kulturdepartementet. 

Vanningsanlegg foreslås ikke lagt inn i handlingsprogrammet som ordinært idrettsanlegg . 

Leirduesti ved leirduebanene ved Stiklene ved søker Karmøy jeger, fisker og naturvernforening 

Anlegget ved Stiglene har i dag 3 faste leirduebaner og en 100 m lang leirduesti vestover og en 150 m 
lang leirduesti østover. På stiene settes det ut kastemaskiner som kan flyttes etter behov. Foreningen 
ønsker nå å knytte sammen disse stiene i en rundløype. Dette vil blant annet gi mer varierte 
skyteforhold, bedre sikkerhet, større kapasitet og bedre tilrettelegging for handicappede med gode 
veier med fast dekke. Ferdig utbygget vil anlegget ha kapasitet til større arrangementer som f.eks. 
NM. 

Leirduesti er et i utgangspunktet tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene. 
Anlegget har allerede mottatt spillemidler til leirduesti i 2019 og leirduebane i 2008. 
Fylkeskommunen, som administrerer spillemiddelordningen på vegne av Kulturdepartementet, 
opplyser at de kun gir tilskudd til en type skyteanlegg på hvert anleggssted. Muligheten for 
spillemidler er således «brukt» opp og med dagens regelverk kan det tidligst søkes om tilskudd til 
rehabilitering når anlegg har passert 20 år. 

Leirduesti legges ikke inn i handlingsprogrammet som ordinært idrettsanlegg da det ikke er 
tilskuddsberettiget. 
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Rehabilitering av lys turvei Bjørgene på Torvastad ved Karmøy kommune 

Lysanlegget ble etablert i 2008. Det kan søkes om rehabilitering av lysanlegg dersom tilstandsrapport 
anbefaler dette etter 10 år. Lysanlegget er i meget dårlig forfatning. Det vises til utarbeidet 
dokumentasjon fra Haugaland kraft. Overgang til Led lys vil redusere strømforbruket og behovet for 
vedlikehold til et minimum. Rehabilitering av lys er et tilskuddsberettiget element etter 
spillemiddelbestemmelsene. 

Rehabilitering av lys foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som ordinært idrettsanlegg. 

Rehabilitering av lys turvei Lialund i Kopervik ved Karmøy kommune 

Lysanlegget ble etablert i 1997. Det kan søkes om rehabilitering av lysanlegg dersom tilstandsrapport 
anbefaler dette etter 10 år. Lysanlegget er i meget dårlig forfatning. Det vises til utarbeidet 
dokumentasjon fra Haugaland kraft. Overgang til Led lys vil redusere strømforbruket og behovet for 
vedlikehold til et minimum. Rehabilitering av lys er et tilskuddsberettiget element etter 
spillemiddelbestemmelsene. 

Rehabilitering av lys foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som ordinært idrettsanlegg. 

Nytt dekke av tennisbane Torvastad idrettssenter ved Torvastad idrettsanlegg 

Tennisbanen ble etablert som et nærmiljøanlegg i 2006. Det er ikke eget regelverk for rehabilitering 
for nærmiljøanlegg. Plikt til drift av anlegg er 10 år. Etter 10 år kan det søker om nytt tilskudd. 
Anlegget er ellers i god forfatning. Nytt dekke vil sikre god bruk i fortsatt mange år. Dekke på 
tennisbane er et tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene. 

Dekke tennisbane foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som nærmiljøanlegg. 

Discgolfbane i Bjørgene ved søker Torvastad idrettslag 

I et samarbeid mellom Torvastad idrettslag, Torvastad bygdeutvalg og Storesund velforening 
planlegges det discgolfbane i Bjørgene. Forslag til bane er utarbeid i samråd med berørte grunneier 
og naturforvalter i Karmøy kommune. Eksisterende baner på Karmøy viser meget stor bruk og har 
vist seg som et kostnadseffektivt tiltak for å stimulere til fysisk aktivitet spesielt for barn og unge. 
Discgolfbane er tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene. 

Discgolfbane foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som nærmiljøanlegg. 

Aktivitetsanlegg ved søker Østremneset velforening 

Velforeningen ønsker å etablere et aktivitetsanlegg som særlig setter søkelys på utvikling og mestring 
innen balanse, motorikk og bevegelse for en bred brukergruppe fra 3-16 år. Anlegget er tenkt 
sentralt plassert i et stor boligområdet på en grusbane som i dag blir lite brukt. Denne type 
aktivitetsanlegg er tilskuddsberettiget element etter spillemiddelbestemmelsene. 

Aktivitetsanlegget foreslås lagt inn i handlingsprogrammet som nærmiljøanlegg. 

Forslag til handlingsprogram 

Det har så langt vært et prinsipp i Karmøy at det ikke gjøres endringer i prioriteringene fra år til år. 
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Dette av hensyn til forutsigbarhet. I Karmøy realiseres nesten alltid anleggene før en mottar 
spillemidler og/eller kommunalt tilskudd. Utbygger tar kostnadene og risikoen med finansiering i 
påvente av tilskudd ut fra en forventning om at tilskudd kommer i henhold til listen. Denne 
forutsigbarheten ønsker rådmannen å videreføre. Det er viktig å forstå at dersom nye anlegg legges 
inn fremme på listen er det søkerne lengre bak på listen som må betale i form av lengre ventetid og 
dermed større renteutgifter. 

I handlingsprogrammene er det, i tråd med tidligere praksis, ikke gjort endringer i prioriteringene. 
Det er gjort noen justeringer av beløper. Faktiske kostnader og tilskuddsbeløp er lagt inn når disse er 
endelig bekreft ved spillemiddelsøknad og/eller regnskap (endringer er understreket). Nye tiltak som 
er foreslått tatt med er ført inn nederst i handlingsprogrammet. Det har over tid vært en vekst i 
handlingsprogrammet. Den er nå stoppet opp. I forslag til handlingsprogram er det lagt inn forslag 
om tiltak med spillemidler og kommunale tilskudd på henholdsvis rundt kr. 1,7 millioner og kr. 0,35 
millioner. 

Hvis en ser på de siste årenes utbetaling av spillemidler (ca.kr. 11 millioner i snitt siste 5 år) og 
kommunalt tilskudd (kr. 3,25 millioner i 2023) vil forslaget til handlingsprogram medføre reduksjon i 
ventetid både for spillemidler for kommunalt tilskudd. 

(Tiltak markert i fet skrift har levert spillemiddelsøknad) 

Ordinære anlegg 

Tiltak Ansvar Kostnad Kom. 
tilskudd 

Spille- 
midler 

Merknad 

1 Lysløype Sletten Karmøy 3 500 000 1 750 000 2006 

2 Lysløype Skudenes Karmøy 2 300 000 1 150 000 2008 

3 Ridebane Skudenes 
rytterklubb 

3100000 620 000 1 000 000 2016 

4 Idrettshall Vormedal Karmøy kommune 46 000 000 10 000 00 2016 

5 Kunstgressbane med 
lys 

Kopervik IL 12 331 320 2 460 000 4 100 000 2018 

6 Dekke friidretts- 
bane med lys 

Kopervik IL 13 870 474 2 460 000 4 100 000 2018 

7 Turvei Skarvedene 
(Torvastad) 

Karmøy kommune 4 500 000 850 000 2 018 

8 Rehabilitering 
garderober 

Sk. Nord 3 790 000 1 000 000 1 000 000 2019 

9 Rehab. kunstgress Torvastad IL 3 309 000 1 000 000 1 000 000 2019 

10 Rehab. 
kunstgressbane 

Sk. Nord 2 820000 940 000 940 000 2019 

11 Rehab. 
kunstgressbane 

Avaldsnes IL 4582 000 1 000 000 1 000 000 2019 
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12 Rehab. gulv 
Håvikhallen 

Karmøy kommune 1 438 000 479 000 2019 

13 Ridehall med 
klubblokaler 

Nord-Karmøy 
rideklubb 

9 110 159 1 802 000 3 037 000 2020 

14 Rehab. kunstgress 
Karmøyhallen 

Kopervik IL 3 765 350 720000 1 200 000 2020 

15 O-kart Fotvatn Kopervik IL 253 600 51 000 85 000 2020 

16 Rehab. lys 
kunstgressbane 

Kolnes IL 1 083000 217000 361 000 2021 

17 Rehab. Lys Sk. Vedavåg 813 000 162 000 271 000 2021 

18 Rehab. Kunstgress Ferkingstad il 3 021 000 420 000 700 000 2021 

19 Naust Friluftsrådet Vest 2 000 000 300 000 2021 

20 Lagerlokale Friluftsrådet Vest 3 000 000 900 000 2021 

21 Lagerlokale Kopervik Il 3 600 000 420 000 700 000 2021 

22 Kunstgressbane 
30x50m Vormedal 

Karmøy kom. 2 321 000 700 000 2021 

23 Dagsturhytte Karmøy kommune 1 690 000 563 000 2021 

24 Idrettshall (16x24m) 
Veavågen Skole 

Karmøy kommune 30 000 000 4 000 000 2021 

25 Rehab lys 
kunstgressbane 

Skudenes UIL 500 000 100 000 167 000 2022 

26 Rehab kunstgress 
Avaldsnes hall 

Avaldsnes IL 1 406 000 240 000 400 000 2022 

27 Rehab lys 
Karmøyhallen 

Kopervik IL 1 271 000 254 000 450 000 2022 

28 Rehab lys Åsebøen Kopervik IL 1 271 000 254 000 419 000 

29 Klubblokaler Storhall Karmøy 2 370 000 300 000 50 0000 

30 Akt.park Veavågen 
skole 

Karmøy kommune 6 000 000 2 000 000 

31 Ledlys Bjørgene Karmøy kommune 980 000 490 000 

32 Ledlys Liarlund Karmøy kommune 739 000 370 000 
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Nærmiljøanlegg 

Tiltak Ansvar Kostnad Kom. 
Tilskudd 

Spille- 
midler 

Merknad 

1 Skateanlegg Kolnes IL 600 000 120 000 300 000 2014 

2 Treningspark Liarlund Kopervik IL 300 000 60 000 150 000 2020 

3 Pumptrackbane Kolnes IL 781 000 120 000 300 000 2021 

4 Treningspark Kolnes IL 775 000 120 000 300 000 2021 

5 Rehab. Ballbinge 
Mykje 

Karmøy kommune 531 000 266 000 2021 

6 Innebandybane Karmøy 
innebandyklubb 

800 000 120 000 300 000 2022 

7 Hoppegrop Vormedal 
u-skole 

Karmøy kommune 250 000 125 000 2022 

8 Paddelbane Vormedal 
u-skole 

Karmøy kommune 800 000 300 000 2022 

9 Dekke tennisbane Torvastad IL 550 000 275 000 110 000 

10 Motorikkpark Østremneset velfor. 673 000 300 000 120 000 

11 Discgolfbane Bjørgene Torvastad IL 600 000 300 000 120 000 

Idrettsrådets behandling 

Karmøy idrettsråd har fått presentert alle innspillene. Idrettsrådet og Karmøy kommune ved rådgiver 
idrett ble i møte 29.08.2023 enig om et felles forslag til handlingsprogram 2024-2027. Forslaget som 
her presenteres er i tråd med dette. Idrettsrådet er positiv til tiltakene som ikke kommer med på 
listen, men tar til etterretning at disse ikke tilfredsstiller kravene til å motta spillemidler. 

Kommunedirektørens kommentarer 

Handlingsprogrammet til temaplan for idrett og fysisk aktivitet er et dokument som må rulleres årlig 
for å være kvalifisert til å søke spillemidler. Handlingsprogrammet er et nødvendig redskap for å sikre 
en forsvarlig prioritering av spillemidler og kommunalt tilskudd. Det har over tid vært lang ventetid 
for å få spillemidler/kommunalt tilskudd i Karmøy kommune. Det er derfor positivt at årets rullering 
gir betydelig flere ut av listen enn inn. Det er naturlig med en nedgang av innspill da stor utbygging 
over flere år har gitt bedre anleggsdekning. Et generelt høyere rentenivå gir også en demper på 
evnen for idrettslagene til egenfinansiering og forskuttering av spillemidler ved bygging av 
idrettsanlegg. 

Det har vært et prinsipp i Karmøy at det ikke gjøres endringer i prioriteringene fra år til år. Det har 
gitt en forutsigbarhet som har gjort at mange lag og foreninger har valgt å bygge anlegg før tilskudd 
foreligger. Dette til stor glede for brukerne. Denne forutsigbarheten ønsker kommunedirektøren å 
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videreføre. 

Kommunedirektøren gjør spesielt oppmerksom på at plass på handlingsprogrammet ikke anses som 
en lovnad om fremtidige tildelinger. Det er de årlige budsjettvedtakene som avgjør utbetaling av 
kommunalt tilskudd og svaret på spillemiddelsøknaden som avgjør om og når det tildeles 
spillemidler. 

Kommunedirektørens konklusjon 

Kommunedirektørens anbefaler at handlingsprogrammet blir vedtatt slik det er foreslått. Dette er 
også i samsvar med anbefalingen til Karmøy idrettsråd. 

Aktuelle lover, forskrifter, avtaler m.m. 
Bestemmelser om tilskudd til anlegg for idrett og fysisk aktivitet V-0732, Kulturdepartementet 

Vedlegg: 
Torvastad IL vanningsanlegg 
Karmøy motocrossklubb vanningsanlegg 
Karmøy jeger fisker og naturvernforening leirduesti 
Karmøy kommune ledlys Bjørgene 
Karmøy kommune ledlys Liarlund 
Torvastad IL nytt dekke tennisbane 
Østremneset velforening motorikkpark 
Torvastad IL discgolf Bjørgene 
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Dato: 10.11.2023 

Arkivsak-ID.: 23/9923 

JournalpostID: 23/51168 

Saksbehandler: Jan Håvard Frøyland 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
121/23 Formannskapet 27.11.2023 
034/23 Eldrerådet 28.11.2023 
022/23 Karmøy ungdomsråd 28.11.2023 
032/23 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 28.11.2023 
121/23 Kommunestyret 11.12.2023 

Handlingsprogram 2024-2027 med budsjett og økonomiplan 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Forslag til budsjett- og gebyrvedtak 

1. Karmøy kommunestyret vedtar vedlagte handlingsprogram med budsjett og økonomiplan for årene 
2024-2027. 

2. Karmøy kommunestyre vedtar oppdatert økonomireglement investering, med de endringer som 
fremgår av vedlegget (vedlagt). 

3. Driftsbudsjettet vedtas etter samme mal som budsjett- og regnskapsforskriftens § 5-4 
"Bevilgningsoversikter - drift". Det vedtas et skjema “Bevilgningsoversikter - drift (1A)” som 
omhandler sentrale inntekter og utgifter og et skjema “Sum bevilgninger drift - netto (1B)” som 
fordeler driftsbevilgningene til en netto ramme per tjenesteområde. 

4. Investeringsbudsjettet vedtas med en utgiftsramme per prosjekt for 2024. For flerårige 
investeringsprosjekter som ikke er løpende, vedtas det også en sum ramme for prosjektet, og 
resterende del av bevilgningen skal da tas inn i påfølgende års budsjetter i takt med prosjektets 
fremdrift. Prosjektrammen er brutto utgifter inkl. mva, fratrukket inntekter som hører til prosjektet. 

5. Kommunestyret tar vedlagt rapportert status på planstrategien 2020-2023 til orientering. For 
kommende kommunestyreperiode skal det utarbeides en strategisk planprioritering i en ny 
planstrategi for 2024-2027 som skal bidra til nå målene i kommuneplanens samfunnsdel. 

6. Ordførers godtgjørelse settes til 116 % prosent av godtgjørelse til stortingsrepresentanter. 
Varaordførers godtgjørelse utgjør 50 % av ordførers godtgjørelse. 

7. I medhold av eiendomsskatteloven §§ 2 og 3 skal følgende utskrivningsalternativ benyttes for 
skatteåret 2024: Eiendomsskatteloven § 3 a): «faste eigedomar i heile kommunen». 

· Det skrives ut skatt på et særskilt skattegrunnlag som følge av at produksjonsutstyr og – 
installasjoner ikke skal medtas i takstgrunnlaget etter at de tidligere verk og bruk ble 
taksert og regnet som næringseiendom fra 2019. 

· Det særskilte skattegrunnlaget er differansen mellom ny takst for objektene fra 2019 og 
skattegrunnlaget i 2018. Grunnlaget skal reduseres med én syvendedel hvert år fra og 
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med 2019 til og med 2025. Grunnlaget skal i 2024 være redusert med seks syvendedeler, 
jfr. overgangsregel til §§ 3 og 4 første punktum, og Jfr. lov om endringer i lov 19. 
desember 2017 nr. 118 om endringer i Eigedomsskattelova. 

· Skattesatsen på det særskilte grunnlaget settes til 7 promille. 
· Den generelle skattesatsen settes til 7 promille, Jfr. Eiendomsskatteloven § 11. 
· Satsene differensieres ved at den sats som skal gjelde for boliger og fritidsboliger settes 

til 3,8 promille, jfr. Eiendomsskatteloven § 12 a og 13. 
· Boliger og fritidsboliger tilordnes et bunnfradrag på 935 000 kroner pr. boenhet, Jfr. 

Eiendomsskatteloven § 11. 
· Eiendomsskatten betales i 1, 4 eller 12 terminer, jfr. Eiendomsskatteloven § 25. 
· For utskriving av skatt på boligeiendommer benytter kommunen Skatteetatens 

formuesgrunnlag for de boliger hvor dette er beregnet, jfr. Eiendomsskatteloven § 8 C-1. 
· Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen tidligere vedtatt 

skattevedtekter, jfr. Eiendomsskatteloven § 10. 
· Med hjemmel i Eiendomsskatteloven § 7 a) gis det fritak for eiendomsskatt for 

eiendom «…åt stiftingar eller institusjonar som tek sikte på å gagna ein kommune, eit 
fylke eller staten». Fritaket begrenses til eiendommer eller deler av eiendommer der det 
drives ikke-kommersiell virksomhet og som arbeider innenfor livssyn, helse, sosialt 
arbeid, oppvekst, arbeidstrening, idrett og kultur. 

· Med hjemmel i eiendomsskatteloven § 7 b) gis det fritak for «Bygning som har historisk 
verde». Fritaket begrenses til bygninger som Riksantikvaren har fredet etter 
Kulturminneloven. 

8. Det utlignes kommuneskatt på inntekt og formue etter høyeste sats. Maksimumssatsen gjelder når 
ikke lavere sats er vedtatt av kommunen. 

9. Kommunestyret godkjenner låneopptak for 2024, som følger av kommunestyrets forslag til 
investeringsbudsjett: 

Til finansiering av startlån 90 000 000 kroner 
Til finansiering av øvrige investeringer 593 703 000 kroner 
herav til VAR-investeringer 334 035 000 kroner 
herav til generelle investeringer 259 668 000 kroner 
Sum låneopptak 683 703 000 kroner 

Kommunestyret godkjenner også at det kan tas opp lån for å konvertere eldre lånegjeld 
(refinansiering av lån), jf. Kommunelovens § 14-14 1.ledd. Dette gjelder per i dag 3 lån på 
henholdsvis 210 284 000 kroner, 221 817 000 kroner og 192 331 000 kroner i 2024, samt eventuelle 
sertifikatlån. 

10. Kommunedirektøren gis fullmakt til å «fryse» budsjettposter og ledige stillingshjemler, dersom 
situasjonen skulle tilsi det. 

11. Kommunedirektøren gis fullmakt til å korrigere budsjettposter der dette er nødvendig for å følge 
kontoplanen i Kostra. Dette skal ikke endre hensikten med budsjettposten. 

12. Fordelt budsjett til hovedutvalgene følger kommunens til enhver tid gjeldende administrative 
etatsstruktur. 

13. Kommunedirektøren gis fullmakt til å disponere tilskudd og refusjoner utover det som er 
budsjettert, til det tiltenkte formål. 

14. Kommunedirektøren gis fullmakt til å disponere midler fra potten «prosjektmidler 
kommunedirektør», og budsjettregulere dette til tjenestefunksjonene etter behov. 

15. Kommunedirektøren gis fullmakt til å foreta budsjettreguleringer innenfor det som er avsatt til 
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pensjon. Dette gjelder fordeling av pensjonskostnader, hvor forholdet mellom pensjonspremier på 
tjenestefunksjonene og premieavvik (funksjon 170) og bruk av premiefond (funksjon 173) kan 
endres betydelig gjennom året. 

16. Kommunedirektøren gis fullmakt til å foreta budsjettreguleringer innenfor det som er avsatt til 
lønnsvekst i forbindelse med lønnsoppgjøret. Dette gjelder fordeling av midlene til 
tjenesteområdene i etterkant av lønnsforhandlingene. 

17. Formannskapet gis fullmakt til å disponere midler innenfor det som er avsatt til formannskapets 
disposisjonspost, 500 000 kroner, og budsjettregulere dette til tjenestefunksjonene etter behov. 

18. Kommunedirektøren gis fullmakt til å foreta budsjettreguleringer innenfor rammen av budsjett for 
bosetting av flyktninger "bosettingsbudsjett", også når det går på tvers av tjenesteområder. 

19. Kommunedirektøren gis fullmakt til å foreta budsjettreguleringer innenfor rammen av budsjett for 
lærlinger, også når det går på tvers av tjenesteområder. 

20. Karmøy kommune vedtar følgende om kommunale garantirammer: 

1. Karmøy kommunes rest garantiansvar skal ikke overstige 150 000 000 kroner ved utgangen av 
budsjettåret. Saldo per 31.12.2022 var 96 151 171 kroner. I 2023 er det gitt en garanti på 7 250 000 
kroner til Nord-Karmøy rideklubb KST124/22 og bekreftet av Statsforvalteren 22.02.2023. 

2. Formannskapet delegeres myndighet til å avgjøre saker om enkeltgarantier på inntil 500 000 kroner 
innenfor totalrammen. Garantier for lån over 500 000 kroner skal behandles av kommunestyret. 
Garantier gis som selvskyldnerkausjon (garanti for betalingsevne og -vilje). Slike garantier inngår 
som en del av garantirammen nevnt i punkt a. 

3. Garantier der maksimumsansvaret er over 7 000 000 kroner krever statlig godkjenning (av 
statsforvalter). 

4. I tillegg kommer Karmøys kommunes andel av kommunal garanti for de interkommunale selskaper 
Karmøy er en del av. Per 31.12.2022 garanterte Karmøy kommune for 667 197 270 kroner til 
Karmsund Havn IKS. Endringer i lånerammen må skje med samtykke fra hver av 
deltakerkommunene. 

21. Kommunedirektøren har fullmakter innenfor investeringsbudsjettet i tråd med til enhver tid 
gjeldende økonomireglement investering. 
Kommunedirektøren gis fullmakt til å selge uhensiktsmessige eller overflødige utleieboliger. 

· Omdisponere midler innenfor rammen av investeringsramme for mindre oppgraderinger 
av bygg og anlegg og universell utforming av kommunale bygg. 

· Inntekter fra salg av boligtomter tilføres ubundet investeringsfond. 
· Inntekter fra salg av industrifelt tilføres ubundet investeringsfond. 
· Ved innkjøp under 500 000 kroner gis kommunedirektøren fullmakt til å finansiere disse 

gjennom overføring av driftsbudsjettet. Det er en forutsetning at innkjøpet er knyttet til 
samme Kostra-funksjon som det er bevilget til i driftsbudsjettet. Dette kan være aktuelt i 
tilfeller hvor det er hensiktsmessig å kjøpe større utstyr innenfor rammen av 
driftsbudsjettet, og hvor kostnad og levetid på utstyret tilsier at dette er en 
investeringsutgift i regnskapsmessig forstand. 

22. Karmøy kommunene vedtar følgende finansielle måltall: 
· Måltall 1: Netto driftsresultat skal være minimum 1,75 prosent brutto driftsinntekter. 
· Måltall 2: Justert lånegjeld skal ikke overstige 41 prosent av sum driftsinntekter. 
· Måltall 3: Disposisjonsfondet bør utgjøre minimum 7,5 prosent av sum driftsinntekter, 

justert for siste års regnskapsmessige mer- eller mindreforbruk. 
Måltallene legges til grunn som handlingsregler i kommunens budsjettarbeid. 

23. Det settes av 1 800 000 kroner til tapsfond for startlån i 2024, tilsvarende 2 % av budsjettert 
låneopptak til startlån. Avsetningen finansieres av og beholdes på ubundet investeringsfond, men 
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på en egen konto for å holde det adskilt fra resterende ubundet investeringsfond. Samlet saldo på 
tapsfondet blir da på 12 700 000 kroner. 

Gebyrvedtak 2024 (se også vedlegg med gebyrregulativ) 
24. Satsene for barnehage følger statlig fastsatt makspris. Deltidsplasser faktureres ut fra prosentvis 

størrelse, i tillegg til et administrasjonsgebyr på 100 kroner. 

25. Satsene for SFO økes generelt med 4,3 % med virkning fra og med oppstart skoleåret 2024/2025 

26. Pris for elevplasser og andre satser i kulturskolen økes med 4,3 % fra 1. august 2024. Hovedutvalg 
oppvekst og kultur gis fullmakt til å foreta endringer knyttet til søskenmoderasjon innenfor vedtatte 
budsjettrammer. 

27. Prisene på billetter i Karmøyhallen beholdes uendret fra 2023 til 2024 både for enkeltbillett og 
klippekort. 

28. Hovedutvalg oppvekst- og kultur gis fullmakt til å fastsette gebyrer og betalingssatser for 
biblioteket. 

29. Egenandeler for hjemmebaserte tjenester settes fra 1. januar 2024 til: 
· Egenbetaling for dagtilbud for eldre 104 kroner 
· Transport til eller fra arbeids-/aktivitetstilbud og dagsenter 44 kroner 
· Timepris inntektsgruppe 2-3 G 506 kroner 
· Timepris inntektsgruppe 3-5 G 522 kroner 
· Timepris inntektsgruppe over 5 G 624 kroner 
· Ved inntekt under 2G gjelder egen forskriftsregulert timepris 

30. Månedstaket for egenandeler på hjemmebaserte tjenester settes fra 1. januar 2024 til: 
· Inntektsgruppe 2-3 G 1 577 kroner 
· Inntektsgruppe 3-4 G 3 155 kroner 
· Inntektsgruppe 4-5 G 4 291 kroner 
· Inntektsgruppe over 5 G 5 301 kroner 
· Ved inntekt under 2G gjelder eget forskriftsregulert månedstak. 

31. Månedsleie for trygghetsalarm settes fra 1. januar 2024 til 348 kroner. Egenandel 
installering/flytting av alarm settes til 512 kroner. 

32. Følgende priser for andre abonnementsordninger gjelder fra 1. januar 2024: 
· Full kost per måned 3 401 kroner 
· Kun middager per måned 1 941 kroner 
· Husholdningsartikler per måned 225 kroner 
· Vask og leie av tøy per måned 325 kroner 
· Matservering dagtilbud/institusjon: 92 kroner 

33. Institusjonsbaserte tjenester reguleres i henhold til statlige forskrifter, og settes til maksimalnivå. 

34. Følgende priser gjelder for egenbetaling / håndteringsgebyr korttidshjelpemidler fra 1. januar 2024: 
· Egenandel per utlån 3 mnd. 351 kroner 
· Egenandel per utlån 6 mnd. 705 kroner 
· Tilkjøring, montering og henting 351 kroner 

35. Vanngebyret settes slik (ekskl. mva.): 
· Abonnementsgebyr 1 649 kroner 
· Enhetspris per m3 9,16 kroner 
· Leie av vannmålere økes med 1 %, se tabell i gebyrregulativ. 
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36. Kloakkgebyret settes slik (ekskl. mva.): 
· Abonnementsgebyr 3 094 kroner 
· Enhetspris per m3 20,84 kroner 

37. Renovasjonsgebyret settes slik (ekskl. mva.): 
· Byttegebyr, endring av størrelse på husholdningsdunker 450 kroner 
· Grunngebyr 1 443 kroner 
· Grunngebyr bolig felles beholderløsning 2 553 kroner 
· Grunngebyr hytte felles beholderløsning 1 940 kroner 
· Variabelt gebyr 140 liter 62 kroner 
· Variabelt gebyr 240 liter 105 kroner 
· Variabelt gebyr 370 liter 165 kroner 
· Variabelt gebyr 660 liter 294 kroner 
· Gebyrer knyttet til renovasjon næring, se tabell i gebyrregulativ. 

38. Tilknytningsgebyr for vann og kloakk settes til henholdsvis 8 761 kroner for vann og 11 473 kroner 
for avløp. 

39. Leie av vannmåler endres i tråd med vedlagt gebyrregulativ. 

40. Priser tilknyttet septiktømming endres i tråd med vedlagt gebyrregulativ. 

41. Tømmegebyrer i Borgaredalen endres i tråd med vedlagte gebyrregulativ. Priser på avfallsdunker 
mv. følger av betalingsoversikt i gebyrregulativet. Kommunedirektøren gis fullmakt til å fastsette 
avvikende tømmegebyrer ved spesielle tilfeller. 

42. Stenge-/åpningsgebyr settes til 1 013 kroner ekskl. mva. 

43. Gebyr for avlesning av vannmålere settes til 1013 kroner ekskl. mva. 

44. Feie- og tilsynsgebyrer settes slikt: 
· Feiing hvert 2. år 299 kroner 
· Feiing hvert 3. år 199 kroner 
· Feiing hvert 4. år 148 kroner 
· Feiing hvert 5. år 116 kroner 
· Feiing hvert 6. år 98 kroner 
· Feiing hvert år 596 kroner 
· Tilsyngass 467 kroner 
· Tilsyn ovn 467 kroner 
· Utført feiing, fritidsbolig 921 kroner 
· Utført tilsyn, fritidsbolig 921 kroner 

45. Gebyrer innen areal- og byggesak endres i tråd med vedlagte gebyrregulativ / forslag til lokal 
forskrift for reguleringsplan, bygge- og delesaksbehandling, oppmåling og eierseksjonering, 
landbruk og behandling av gravesøknader i kommunal veg. 

46. Husleie foreslås regulert etter følgende: 
· Alle leieforhold som har hatt en varighet på mer enn ett år, indeksreguleres. 
· Nye leieforhold, og leieforhold hvor det er gått 3 år siden forrige regulering utover 

indeks, reguleres ut fra «gjengs leie/markedsleie». 

47. Festeavgiften for graver settes til 250 kroner per grav per år. For å ha navnet i minnelund settes 
festeavgiften til 0 kroner. 

48. Kommunedirektøren gis fullmakt til å indeksregulere leiepriser, eventuelt regulere priser etter 
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selvkost, som gjelder idretts- og svømmehaller. 

49. Det vedtas følgende gebyrer for vigsler i Karmøy kommune: 
· Bosatte i Karmøy kommune: 
· Vigsel i vigselsrom i kontortiden 0 kroner 
· Vigsel i vigselsrom utenfor kontortiden* 1 760 kroner 
· Vigsel utenfor vigselsrom i kontortiden* 1 180 kroner 
· Vigsel utenfor vigselsrom og utenfor kontortiden* 2 930 kroner 

· Bosatte i andre kommuner: 
· Vigsel i vigselsrom i kontortiden 1 180 kroner 
· Vigsel i vigselsrom utenfor kontortiden* 2 930 kroner 
· Vigsel utenfor vigselsrom i kontortiden* 2 350 kroner 
· Vigsel utenfor vigselsrom og utenfor kontortiden* 4 110 kroner 

* Gjelder unntaksvis og kun etter særskilt avtale med vigsler. 

Vedtak som innstilling fra Formannskapet- 27.11.2023- 121/23 
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Verbalpunkter: 

Rullerende barnehageopptak 
Kommunestyret ber kommunedirektøren utarbeide sak som gjelder fleksibelt barnehageopptak i tråd 
med anbefalinger fra ekspertgruppen om barn i fattige familier. Det skal være mulig å få 
barnehageplass en måned etter at barnet fyller ett år. Den pedagogiske- og fysiske kapasiteten i både 
kommunale og private barnehager kartlegges. I saken bes det vurdert om en overgangsordning kan 
være hensiktsmessig. Endelig utredning forelegges for hovedutvalg for Oppvekst og Kultur i løpet av 
første halvår 2024. 

Legevakt på Veasletta og Interkommunal legevakt på Raglamyr 
Administrasjonen fremmer sak om 
legevakt på Veasletta samlokalisert med den nye brannstasjon som er vedtatt bygget. 
Saksfremlegget skal i tillegg vurdere samlokalisering av Veavåg legesenter, KAD senger (kommunale 
akutte døgnplasser), ambulanse og politi. 

Det bes også om saksfremlegg for interkommunal legevakt på Raglamyr samlokalisert med den nye 
hoved brannstasjonen som er vedtatt bygget. I saksfremlegget skal det fremgå hvilke kommuner som 
ønsker å inngå i legevaktsamarbeidet og eventuell samlokalisering av aktuelle etater. 

Fritidstilbud til ungdom - helger 
Administrasjonen legger frem sak om gratis fritidstilbud i helger rettet mot ungdom. 
Det forutsettes at tilbudet blir etablert i samarbeid med ungdommene (ungdomsrådet), kommunen, 
frivilligheten og foreldre. Tilbudet skal drives ideelt/frivillig og søkes etablert så snart som praktisk 
mulig. 
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Effektivisering og bærekraftig utvikling av kommunens tjenester 
Det settes i gang et utviklingsprosjekt med fokus på forbedringer og effektivisering slik at de 
kommunale ressursene blir brukt på beste måte. Hovedfokus skal være på organisasjonsstruktur, 
organisering av oppgavene, ledertetthet, arbeidstid, heltid, bemanning og bemanningsnorm 
(pleiefaktor for omsorg) og kompetanse. Målsettingen med prosjektet er at de kommunale 
ressursene blir brukt mest mulig effektivt, utvikle nye arbeidsmetoder med bred involvering, 
stimulere til kontinuerlig forbedringskultur og sikre en forsvarlig økonomisk drift for fremtiden. Alle 
de ulike avdelinger, etater og nivå i kommunen skal være del av utviklingsprosjektet. Ansatte får god 
mulighet til å bidra direkte både med konkrete forslag til organisering av arbeidsoppgavene sine og til 
gjennomføringen av oppgavene, slik at de bidrar til forbedringer og effektivisering av 
arbeidet. Prosjektet ventes ferdigstilt høst 2024. Det vurderes bruk av ekstern bistand i arbeidet. 
Folkevalgte deltar sammen med administrasjonen. 

· Strategi for å øke inntekter og effektivisere kommunale tjenester 

Kommunen vår utvikles gjennom strategisk planlegging og styring. Næringsutvikling er en vesentlig 
del av kommunens arbeid for gode lokalsamfunn. Vi ønsker å legge til rette for at vår langsiktige 
strategi for næringsutvikling og arbeidet her skal være godt forankret i kommunens administrative og 
politiske ledelse. Næringsutvikling har stort potensial for å gi økte inntekter, positiv verdiskapning og 
en effektivisering av tjenesteproduksjonen. Dette må sees i helhet med strategi for 
samfunnsutvikling og strategisk styring av kommunen. 

Vi vil be om at det utarbeides en plan for hvordan kommunens eierstyring kan bidra til 
samfunnsutviklingen og avlaste kommunale investeringer og bidra til nye inntekter i form av utbytte. 

· Kompetanseplanen 

Kommunen skal revidere kompetanseplanen og lage utviklingsplan for virksomhetene. Dette er viktig 
for at kommunen får rett kompetanse på rett plass, og for kommunalt ansatte med fagutdanning skal 
få mulighet til å ta høgskoleutdanning, eller at andre får annen relevant kompetanseheving, slik at de 
kan bidra til å dekke behovet kommunen har når det gjelder arbeidsfordeling og oppgaver. 

· Tillitsbasert reform 

Karmøy kommune har tillit til de ansatte, som må få bruke kompetansen og erfaringene i arbeidet de 
skal utføre. Kommunen vil i samarbeid med de ansatte og tillitsvalgte gå gjennom rutiner og 
instrukser for å se på mulig omlegging og forenkling i rapporteringen og arbeidsrutinene. Karmøy 
kommune ønsker å prøve ut tillitsbasert reform og ber om at administrasjonen legger fram sak til 
politisk behandling i løpet av våren 2024. 

Politiske ressurser 

Fra og med 01.02.2024 skal det politiske arbeidet i kommunen bli styrket med 50%. Denne frikjøpte 
ressursen tildeles Arbeiderpartiet. Arbeidet skal utføres i tett samarbeid og etter oppdrag fra politisk 
ledelse. Naturlige arbeidsoppgaver vil være: 

· Gi råd/støtte til ordfører, varaordfører og partienes gruppeledere i deres daglige arbeid 

· Følge opp politiske saker som har særskilt betydning for Karmøy kommune og 
Haugalandet i fylkestinget, rogalandsbenken, Stortinget og departementene 

· Jobbe politisk tett med næringslivet og deres organisasjoner for å sikre arbeidsplasser 
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og legge til rette for flere arbeidsplasser i kommunen og regionen 

· Delta i kommunes eierskapsutvalg (forutsatt at det vedtas opprettholdt) 

· Eventuelt etter fullmakt representere i eiermøter, årsmøter/generalforsamlinger. I 
tillegg følge tett opp selskaper/samarbeid der kommunen ikke er majoritetseier eller 
har negativt flertall 

· Være sentral i det videre politiske arbeidet med samfunnsplanen og revidering av 
kommuneplanens arealdel 

Dette forslaget må tas inn i Forskrift om folkevalgtes godtgjøring og velferdsgoder for Karmøy 
Kommune. 

Miljø, klima og naturarbeid. 

Karmøy kommune ligger i dag på bunn i Rogaland på flere sentrale indikatorer knyttet til klima- og 
miljøarbeid. Vi vil prioritere at det administrativ utvikles handlingsplaner for klima- og miljøarbeid, 
inkludert konkrete tiltak, kostnadsestimater og forventede resultater, som styrker kommunens 
innsats innfor klima- og miljøarbeid. 

Målsettingen er at Karmøy kommune skal være en foregangskommune på jordvern, miljø, klima- og 
naturarbeid. 

Mobilfri ungdomsskole 
En stor rapport fra FN viser en direkte sammenheng mellom mobilbruk på skolen og prestasjoner på 
skolen. Mobilen påvirker de faglige resultatene negativt og kan føre til utenforskap og mobbing. 
Resultatene av mobilfrie skoler er klare, ifølge nye studier. Karakterene går opp, og mobbingen går 
ned. Vi vil gjennomføre en prøveordning med to mobilfrie ungdomsskoler i kommunen. Oppstart 
skoleåret 24/25, med varighet tre skoleår. Prøveordningen skal evalueres. 

Miljøarbeidertjenesten 
I budsjettforslaget fra kommunaldirektøren foreslås det en samdrift av somatisk hjemmetjeneste og 
miljøarbeidertjenesten for utviklingshemmede som et innsparingstiltak. 

Før det eventuelt gjøres endringer i dagen organisering, må involverte parter samarbeide om å 
utarbeide et opplegg som ivaretar både kvalitet i tjenesten og bærekraftig økonomi. 

Vedtak som innstilling fra Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne- 28.11.2023- 032/23 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter kommunedirektørens forslag til 
handlingsprogram 2024-2027 med budsjett og økonomiplan med følgende kommentarer: 

- Uheldig at det er forslag om å øke priser på kulturskolen. Dette er med på at flere barn og unge av 
økonomiske grunner ikke får tilgang kommunalt kulturtilbud 
- Bes om at avgifter for den enkelte innbygger holdes nede som feks unngå å øke eiendomsskatt og 
andre skatter og avgifter 
- Beklagelig at utbedring av sti til Bukkøy er tatt ut av budsjett 
- Beklagelig at tilskudd til universelt utformet toalett på Ferkingstad tas ut av budsjett 
- Bør så langt det lar seg gjøre å starte utbygging av Åkra skole før kommunedirektørens forslag. 
Universell utforming er ikke godtnok ivaretatt i dagens bygg 
- Bør se på egenandelsatsen for personer med rett på BPA. Ikke forenelig med CRPD - Likeverdige 
rettigheter/ikke diskriminering. Side 5 i CRDP veileder. Forskjellsbehandling på grunn av 
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funksjonsnedsettelse. 
- Vi stiller spørsmål til risikoen ved at man velger å kutte tilskudd til tilpasning av egen bolig 

Formannskapet 27.11.2023: 

Behandling: 
Budsjettforslag, foreslått av May Synnøve Rygh, Kristelig Folkeparti 
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Verbalpunkter: 

Rullerende barnehageopptak 
Kommunestyret ber kommunedirektøren utarbeide sak som gjelder fleksibelt barnehageopptak i tråd 
med anbefalinger fra ekspertgruppen om barn i fattige familier. Det skal være mulig å få 
barnehageplass en måned etter at barnet fyller ett år. Den pedagogiske- og fysiske kapasiteten i både 
kommunale og private barnehager kartlegges. I saken bes det vurdert om en overgangsordning kan 
være hensiktsmessig. Endelig utredning forelegges for hovedutvalg for Oppvekst og Kultur i løpet av 
første halvår 2024. 

Legevakt på Veasletta og Interkommunal legevakt på Raglamyr 
Administrasjonen fremmer sak om 
legevakt på Veasletta samlokalisert med den nye brannstasjon som er vedtatt bygget. 
Saksfremlegget skal i tillegg vurdere samlokalisering av Veavåg legesenter, KAD senger (kommunale 
akutte døgnplasser), ambulanse og politi. 

Det bes også om saksfremlegg for interkommunal legevakt på Raglamyr samlokalisert med den nye 
hoved brannstasjonen som er vedtatt bygget. I saksfremlegget skal det fremgå hvilke kommuner som 
ønsker å inngå i legevaktsamarbeidet og eventuell samlokalisering av aktuelle etater. 

Fritidstilbud til ungdom - helger 
Administrasjonen legger frem sak om gratis fritidstilbud i helger rettet mot ungdom. 
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Det forutsettes at tilbudet blir etablert i samarbeid med ungdommene (ungdomsrådet), kommunen, 
frivilligheten og foreldre. Tilbudet skal drives ideelt/frivillig og søkes etablert så snart som praktisk 
mulig. 

Effektivisering og bærekraftig utvikling av kommunens tjenester 
Det settes i gang et utviklingsprosjekt med fokus på forbedringer og effektivisering slik at de 
kommunale ressursene blir brukt på beste måte. Hovedfokus skal være på organisasjonsstruktur, 
organisering av oppgavene, ledertetthet, arbeidstid, heltid, bemanning og bemanningsnorm 
(pleiefaktor for omsorg) og kompetanse. Målsettingen med prosjektet er at de kommunale 
ressursene blir brukt mest mulig effektivt, utvikle nye arbeidsmetoder med bred involvering, 
stimulere til kontinuerlig forbedringskultur og sikre en forsvarlig økonomisk drift for fremtiden. Alle 
de ulike avdelinger, etater og nivå i kommunen skal være del av utviklingsprosjektet. Ansatte får god 
mulighet til å bidra direkte både med konkrete forslag til organisering av arbeidsoppgavene sine og til 
gjennomføringen av oppgavene, slik at de bidrar til forbedringer og effektivisering av 
arbeidet. Prosjektet ventes ferdigstilt høst 2024. Det vurderes bruk av ekstern bistand i arbeidet. 
Folkevalgte deltar sammen med administrasjonen. 

· Strategi for å øke inntekter og effektivisere kommunale tjenester 

Kommunen vår utvikles gjennom strategisk planlegging og styring. Næringsutvikling er en vesentlig 
del av kommunens arbeid for gode lokalsamfunn. Vi ønsker å legge til rette for at vår langsiktige 
strategi for næringsutvikling og arbeidet her skal være godt forankret i kommunens administrative og 
politiske ledelse. Næringsutvikling har stort potensial for å gi økte inntekter, positiv verdiskapning og 
en effektivisering av tjenesteproduksjonen. Dette må sees i helhet med strategi for 
samfunnsutvikling og strategisk styring av kommunen. 

Vi vil be om at det utarbeides en plan for hvordan kommunens eierstyring kan bidra til 
samfunnsutviklingen og avlaste kommunale investeringer og bidra til nye inntekter i form av utbytte. 

· Kompetanseplanen 

Kommunen skal revidere kompetanseplanen og lage utviklingsplan for virksomhetene. Dette er viktig 
for at kommunen får rett kompetanse på rett plass, og for kommunalt ansatte med fagutdanning skal 
få mulighet til å ta høgskoleutdanning, eller at andre får annen relevant kompetanseheving, slik at de 
kan bidra til å dekke behovet kommunen har når det gjelder arbeidsfordeling og oppgaver. 

· Tillitsbasert reform 

Karmøy kommune har tillit til de ansatte, som må få bruke kompetansen og erfaringene i arbeidet de 
skal utføre. Kommunen vil i samarbeid med de ansatte og tillitsvalgte gå gjennom rutiner og 
instrukser for å se på mulig omlegging og forenkling i rapporteringen og arbeidsrutinene. Karmøy 
kommune ønsker å prøve ut tillitsbasert reform og ber om at administrasjonen legger fram sak til 
politisk behandling i løpet av våren 2024. 

Politiske ressurser 

Fra og med 01.02.2024 skal det politiske arbeidet i kommunen bli styrket med 50%. Denne frikjøpte 
ressursen tildeles Arbeiderpartiet. Arbeidet skal utføres i tett samarbeid og etter oppdrag fra politisk 
ledelse. Naturlige arbeidsoppgaver vil være: 

· Gi råd/støtte til ordfører, varaordfører og partienes gruppeledere i deres daglige arbeid 



Side 50av 83 

· Følge opp politiske saker som har særskilt betydning for Karmøy kommune og 
Haugalandet i fylkestinget, rogalandsbenken, Stortinget og departementene 

· Jobbe politisk tett med næringslivet og deres organisasjoner for å sikre arbeidsplasser 
og legge til rette for flere arbeidsplasser i kommunen og regionen 

· Delta i kommunes eierskapsutvalg (forutsatt at det vedtas opprettholdt) 

· Eventuelt etter fullmakt representere i eiermøter, årsmøter/generalforsamlinger. I 
tillegg følge tett opp selskaper/samarbeid der kommunen ikke er majoritetseier eller 
har negativt flertall 

· Være sentral i det videre politiske arbeidet med samfunnsplanen og revidering av 
kommuneplanens arealdel 

Dette forslaget må tas inn i Forskrift om folkevalgtes godtgjøring og velferdsgoder for Karmøy 
Kommune. 

Miljø, klima og naturarbeid. 

Karmøy kommune ligger i dag på bunn i Rogaland på flere sentrale indikatorer knyttet til klima- og 
miljøarbeid. Vi vil prioritere at det administrativ utvikles handlingsplaner for klima- og miljøarbeid, 
inkludert konkrete tiltak, kostnadsestimater og forventede resultater, som styrker kommunens 
innsats innfor klima- og miljøarbeid. 

Målsettingen er at Karmøy kommune skal være en foregangskommune på jordvern, miljø, klima- og 
naturarbeid. 

Mobilfri ungdomsskole 
En stor rapport fra FN viser en direkte sammenheng mellom mobilbruk på skolen og prestasjoner på 
skolen. Mobilen påvirker de faglige resultatene negativt og kan føre til utenforskap og mobbing. 
Resultatene av mobilfrie skoler er klare, ifølge nye studier. Karakterene går opp, og mobbingen går 
ned. Vi vil gjennomføre en prøveordning med to mobilfrie ungdomsskoler i kommunen. Oppstart 
skoleåret 24/25, med varighet tre skoleår. Prøveordningen skal evalueres. 

Miljøarbeidertjenesten 
I budsjettforslaget fra kommunaldirektøren foreslås det en samdrift av somatisk hjemmetjeneste og 
miljøarbeidertjenesten for utviklingshemmede som et innsparingstiltak. 

Før det eventuelt gjøres endringer i dagen organisering, må involverte parter samarbeide om å 
utarbeide et opplegg som ivaretar både kvalitet i tjenesten og bærekraftig økonomi. 

Verbale punkt, vedlegg til endringsforslag budsjett, foreslått av May Synnøve Rygh, Kristelig 
Folkeparti 
Utkast til verbalvedtak 27.11.23 

Rullerende barnehageopptak 

Kommunestyret ber kommunedirektøren utarbeide sak som gjelder fleksibelt barnehageopptak i tråd 
med anbefalinger fra ekspertgruppen om barn i fattige familier. Det skal være mulig å få 
barnehageplass en måned etter at barnet fyller ett år. Den pedagogiske- og fysiske kapasiteten i både 
kommunale og private barnehager kartlegges. I saken bes det vurdert om en overgangsordning kan 
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være hensiktsmessig. Endelig utredning forelegges for hovedutvalg for Oppvekst og Kultur i løpet av 
første halvår 2024. 

Legevakt på Veasletta og Interkommunal legevakt på Raglamyr 

Administrasjonen fremmer sak om 

legevakt på Veasletta samlokalisert med den nye brannstasjon som er vedtatt bygget. 
Saksfremlegget skal i tillegg vurdere samlokalisering av Veavåg legesenter, KAD senger (kommunale 
akutte døgnplasser), ambulanse og politi. 

Det bes også om saksfremlegg for interkommunal legevakt på Raglamyr samlokalisert med den nye 
hoved brannstasjonen som er vedtatt bygget. I saksfremlegget skal det fremgå hvilke kommuner som 
ønsker å inngå i legevaktsamarbeidet og eventuell samlokalisering av aktuelle etater. 

Fritidstilbud til ungdom - helger 

Administrasjonen legger frem sak om gratis fritidstilbud i helger rettet mot ungdom. 

Det forutsettes at tilbudet blir etablert i samarbeid med ungdommene (ungdomsrådet), kommunen, 
frivilligheten og foreldre. Tilbudet skal drives ideelt/frivillig og søkes etablert så snart som praktisk 
mulig. 

Effektivisering og bærekraftig utvikling av kommunens tjenester 

Det settes i gang et utviklingsprosjekt med fokus på forbedringer og effektivisering slik at de 
kommunale ressursene blir brukt på beste måte. Hovedfokus skal være på organisasjonsstruktur, 
organisering av oppgavene, ledertetthet, arbeidstid, heltid, bemanning og bemanningsnorm 
(pleiefaktor for omsorg) og kompetanse. Målsettingen med prosjektet er at de kommunale 
ressursene blir brukt mest mulig effektivt, utvikle nye arbeidsmetoder med bred involvering, 
stimulere til kontinuerlig forbedringskultur og sikre en forsvarlig økonomisk drift for fremtiden. Alle 
de ulike avdelinger, etater og nivå i kommunen skal være del av utviklingsprosjektet. Ansatte får god 
mulighet til å bidra direkte både med konkrete forslag til organisering av arbeidsoppgavene sine og til 
gjennomføringen av oppgavene, slik at de bidrar til forbedringer og effektivisering av arbeidet. 
Prosjektet ventes ferdigstilt høst 2024. Det vurderes bruk av ekstern bistand i arbeidet. Folkevalgte 
deltar sammen med administrasjonen. 

· Strategi for å øke inntekter og effektivisere kommunale tjenester 

Kommunen vår utvikles gjennom strategisk planlegging og styring. Næringsutvikling er en vesentlig 
del av kommunens arbeid for gode lokalsamfunn. Vi ønsker å legge til rette for at vår langsiktige 
strategi for næringsutvikling og arbeidet her skal være godt forankret i kommunens administrative og 
politiske ledelse. Næringsutvikling har stort potensial for å gi økte inntekter, positiv verdiskapning og 
en effektivisering av tjenesteproduksjonen. Dette må sees i helhet med strategi for 
samfunnsutvikling og strategisk styring av kommunen. 

Vi vil be om at det utarbeides en plan for hvordan kommunens eierstyring kan bidra til 
samfunnsutviklingen og avlaste kommunale investeringer og bidra til nye inntekter i form av utbytte. 

· Kompetanseplanen 

Kommunen skal revidere kompetanseplanen og lage utviklingsplan for virksomhetene. Dette er viktig 
for at kommunen får rett kompetanse på rett plass, og for kommunalt ansatte med fagutdanning skal 
få mulighet til å ta høgskoleutdanning, eller at andre får annen relevant kompetanseheving, slik at de 
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kan bidra til å dekke behovet kommunen har når det gjelder arbeidsfordeling og oppgaver. 

· Tillitsbasert reform 

Karmøy kommune har tillit til de ansatte, som må få bruke kompetansen og erfaringene i arbeidet de 
skal utføre. Kommunen vil i samarbeid med de ansatte og tillitsvalgte gå gjennom rutiner og 
instrukser for å se på mulig omlegging og forenkling i rapporteringen og arbeidsrutinene. Karmøy 
kommune ønsker å prøve ut tillitsbasert reform og ber om at administrasjonen legger fram sak til 
politisk behandling i løpet av våren 2024. 

Politiske ressurser 

Fra og med 01.02.2024 skal det politiske arbeidet i kommunen bli styrket med 50%. Denne frikjøpte 
ressursen tildeles Arbeiderpartiet. Arbeidet skal utføres i tett samarbeid og etter oppdrag fra politisk 
ledelse. Naturlige arbeidsoppgaver vil være: 

· Gi råd/støtte til ordfører, varaordfører og partienes gruppeledere i deres daglige arbeid 

· Følge opp politiske saker som har særskilt betydning for Karmøy kommune og Haugalandet i 
fylkestinget, rogalandsbenken, Stortinget og departementene 

· Jobbe politisk tett med næringslivet og deres organisasjoner for å sikre arbeidsplasser og legge til 
rette for flere arbeidsplasser i kommunen og regionen 

· Delta i kommunes eierskapsutvalg (forutsatt at det vedtas opprettholdt) 

· Eventuelt etter fullmakt representere i eiermøter, årsmøter/generalforsamlinger. I tillegg følge tett 
opp selskaper/samarbeid der kommunen ikke er majoritetseier eller har negativt flertall 

· Være sentral i det videre politiske arbeidet med samfunnsplanen og revidering av kommuneplanens 
arealdel 

Dette forslaget må tas inn i Forskrift om folkevalgtes godtgjøring og velferdsgoder for Karmøy 
Kommune. 

Miljø, klima og naturarbeid. 

Karmøy kommune ligger i dag på bunn i Rogaland på flere sentrale indikatorer knyttet til klima- og 
miljøarbeid. Vi vil prioritere at det administrativ utvikles handlingsplaner for klima- og miljøarbeid, 
inkludert konkrete tiltak, kostnadsestimater og forventede resultater, som styrker kommunens 
innsats innfor klima- og miljøarbeid. 

Målsettingen er at Karmøy kommune skal være en foregangskommune på jordvern, miljø, klima- og 
naturarbeid. 

Mobilfri ungdomsskole 

En stor rapport fra FN viser en direkte sammenheng mellom mobilbruk på skolen og prestasjoner på 
skolen. Mobilen påvirker de faglige resultatene negativt og kan føre til utenforskap og mobbing. 
Resultatene av mobilfrie skoler er klare, ifølge nye studier. Karakterene går opp, og mobbingen går 
ned. Vi vil gjennomføre en prøveordning med to mobilfrie ungdomsskoler i kommunen. Oppstart 
skoleåret 24/25, med varighet tre skoleår. Prøveordningen skal evalueres. 

Miljøarbeidertjenesten 
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I budsjettforslaget fra kommunaldirektøren foreslås det en samdrift av somatisk hjemmetjeneste og 
miljøarbeidertjenesten for utviklingshemmede som et innsparingstiltak. 

Før det eventuelt gjøres endringer i dagen organisering, må involverte parter samarbeide om å 
utarbeide et opplegg som ivaretar både kvalitet i tjenesten og bærekraftig økonomi. 

Rygh (KrF) la frem samarbeidspartiene H, KrF, Ap, Sp, SV, V sitt forslag til budsjett posisjonen sitt 
budsjettforslag. 

Nilsen (Ap) redegjorde ytterligere for posisjonspartienes budsjettforslag. 

Gaard (FrP) redegjorde for noen av punktene i deres budsjettforslag, men viste til at dette ikke var 
ferdig. Gaard redegjorde videre for at FrP kommer til å stemme for kommunedirektørens forslag 
ettersom FrP ikke har et klart og saldert budsjett enda. Dette vil være klart til kommunestyremøtet. 

Thorheim (KL) viste til at også de vil stemme for kommunedirektørens forslag da de ikke har et klart 
og saldert budsjett, men vil fremme et eget budsjett i kommunestyremøtet. 

Sivertsen (INP) viste til at også de vil gå for kommunedirektørens forslag i dette møte. 

Gaard (FrP) ba om pause slik at samarbeidspartienes forslag kunne bli utlever til 
formannkapsmedlemmene. 

Det ble innvilget 10 minutters pause. 

Gaard (FrP) ba om følgende protokolltilførsel i forbindelse med posisjonens budsjettforslag: 
Fremskrittspartiene mener dette er grov forskjellsbehandling av de politiske partiene, hvor et politisk 
parti får anledning til å drive politikk i lønnet stilling. Fremskrittspartiet mener dette er en ulovlig 
bevilgning. Dersom dette får gjennomslag vil man kreve lovlighetskontroll av vedtaket. 

Gaard (FrP) ba om vurdering av Nilsen (Ap) sin habilitet i denne saken jf. kommuneloven § 11-10 (1) 
jf. forvaltningsloven § 6 (1) bokstav a. 

Nilsen (Ap) redegjorde for sin vurdering av habilitetsspørsmålet og fratrådte. 
10 representanter til stede. 

Forslaget fremsatt av Gaard (FrP) fikk 5 stemmer mot 5 stemmer (FrP 2, KL 2, INP 1), og ble dermed 
avgjort med møteleders dobbeltstemme jf. kommuneloven § 11-9 (2). 

Nilsen (Ap) ble ansett som habil jf. kommuneloven § 11-10 (1) jf. forvaltningsloven § 6 (1) bokstav a. 
Nilsen (Ap)tiltrådte. 
11 representanter til stede. 

Forslaget fremsatt av Rygh (KrF) og Nilsen (Ap) ble vedtatt med 6 stemmer mot 5 stemmer for 
kommunedirektørens forslag som falt (FrP 2, KL 2, INP 1). 
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FSK- 121/23 Vedtak: 
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Verbalpunkter: 

Rullerende barnehageopptak 
Kommunestyret ber kommunedirektøren utarbeide sak som gjelder fleksibelt barnehageopptak i tråd 
med anbefalinger fra ekspertgruppen om barn i fattige familier. Det skal være mulig å få 
barnehageplass en måned etter at barnet fyller ett år. Den pedagogiske- og fysiske kapasiteten i både 
kommunale og private barnehager kartlegges. I saken bes det vurdert om en overgangsordning kan 
være hensiktsmessig. Endelig utredning forelegges for hovedutvalg for Oppvekst og Kultur i løpet av 
første halvår 2024. 

Legevakt på Veasletta og Interkommunal legevakt på Raglamyr 
Administrasjonen fremmer sak om 
legevakt på Veasletta samlokalisert med den nye brannstasjon som er vedtatt bygget. 
Saksfremlegget skal i tillegg vurdere samlokalisering av Veavåg legesenter, KAD senger (kommunale 
akutte døgnplasser), ambulanse og politi. 

Det bes også om saksfremlegg for interkommunal legevakt på Raglamyr samlokalisert med den nye 
hoved brannstasjonen som er vedtatt bygget. I saksfremlegget skal det fremgå hvilke kommuner som 
ønsker å inngå i legevaktsamarbeidet og eventuell samlokalisering av aktuelle etater. 

Fritidstilbud til ungdom - helger 
Administrasjonen legger frem sak om gratis fritidstilbud i helger rettet mot ungdom. 
Det forutsettes at tilbudet blir etablert i samarbeid med ungdommene (ungdomsrådet), kommunen, 
frivilligheten og foreldre. Tilbudet skal drives ideelt/frivillig og søkes etablert så snart som praktisk 
mulig. 
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Effektivisering og bærekraftig utvikling av kommunens tjenester 
Det settes i gang et utviklingsprosjekt med fokus på forbedringer og effektivisering slik at de 
kommunale ressursene blir brukt på beste måte. Hovedfokus skal være på organisasjonsstruktur, 
organisering av oppgavene, ledertetthet, arbeidstid, heltid, bemanning og bemanningsnorm 
(pleiefaktor for omsorg) og kompetanse. Målsettingen med prosjektet er at de kommunale 
ressursene blir brukt mest mulig effektivt, utvikle nye arbeidsmetoder med bred involvering, 
stimulere til kontinuerlig forbedringskultur og sikre en forsvarlig økonomisk drift for fremtiden. Alle 
de ulike avdelinger, etater og nivå i kommunen skal være del av utviklingsprosjektet. Ansatte får god 
mulighet til å bidra direkte både med konkrete forslag til organisering av arbeidsoppgavene sine og til 
gjennomføringen av oppgavene, slik at de bidrar til forbedringer og effektivisering av 
arbeidet. Prosjektet ventes ferdigstilt høst 2024. Det vurderes bruk av ekstern bistand i arbeidet. 
Folkevalgte deltar sammen med administrasjonen. 

· Strategi for å øke inntekter og effektivisere kommunale tjenester 

Kommunen vår utvikles gjennom strategisk planlegging og styring. Næringsutvikling er en vesentlig 
del av kommunens arbeid for gode lokalsamfunn. Vi ønsker å legge til rette for at vår langsiktige 
strategi for næringsutvikling og arbeidet her skal være godt forankret i kommunens administrative og 
politiske ledelse. Næringsutvikling har stort potensial for å gi økte inntekter, positiv verdiskapning og 
en effektivisering av tjenesteproduksjonen. Dette må sees i helhet med strategi for 
samfunnsutvikling og strategisk styring av kommunen. 

Vi vil be om at det utarbeides en plan for hvordan kommunens eierstyring kan bidra til 
samfunnsutviklingen og avlaste kommunale investeringer og bidra til nye inntekter i form av utbytte. 

· Kompetanseplanen 

Kommunen skal revidere kompetanseplanen og lage utviklingsplan for virksomhetene. Dette er viktig 
for at kommunen får rett kompetanse på rett plass, og for kommunalt ansatte med fagutdanning skal 
få mulighet til å ta høgskoleutdanning, eller at andre får annen relevant kompetanseheving, slik at de 
kan bidra til å dekke behovet kommunen har når det gjelder arbeidsfordeling og oppgaver. 

· Tillitsbasert reform 

Karmøy kommune har tillit til de ansatte, som må få bruke kompetansen og erfaringene i arbeidet de 
skal utføre. Kommunen vil i samarbeid med de ansatte og tillitsvalgte gå gjennom rutiner og 
instrukser for å se på mulig omlegging og forenkling i rapporteringen og arbeidsrutinene. Karmøy 
kommune ønsker å prøve ut tillitsbasert reform og ber om at administrasjonen legger fram sak til 
politisk behandling i løpet av våren 2024. 

Politiske ressurser 

Fra og med 01.02.2024 skal det politiske arbeidet i kommunen bli styrket med 50%. Denne frikjøpte 
ressursen tildeles Arbeiderpartiet. Arbeidet skal utføres i tett samarbeid og etter oppdrag fra politisk 
ledelse. Naturlige arbeidsoppgaver vil være: 

· Gi råd/støtte til ordfører, varaordfører og partienes gruppeledere i deres daglige arbeid 

· Følge opp politiske saker som har særskilt betydning for Karmøy kommune og 
Haugalandet i fylkestinget, rogalandsbenken, Stortinget og departementene 

· Jobbe politisk tett med næringslivet og deres organisasjoner for å sikre arbeidsplasser 
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og legge til rette for flere arbeidsplasser i kommunen og regionen 

· Delta i kommunes eierskapsutvalg (forutsatt at det vedtas opprettholdt) 

· Eventuelt etter fullmakt representere i eiermøter, årsmøter/generalforsamlinger. I 
tillegg følge tett opp selskaper/samarbeid der kommunen ikke er majoritetseier eller 
har negativt flertall 

· Være sentral i det videre politiske arbeidet med samfunnsplanen og revidering av 
kommuneplanens arealdel 

Dette forslaget må tas inn i Forskrift om folkevalgtes godtgjøring og velferdsgoder for Karmøy 
Kommune. 

Miljø, klima og naturarbeid. 

Karmøy kommune ligger i dag på bunn i Rogaland på flere sentrale indikatorer knyttet til klima- og 
miljøarbeid. Vi vil prioritere at det administrativ utvikles handlingsplaner for klima- og miljøarbeid, 
inkludert konkrete tiltak, kostnadsestimater og forventede resultater, som styrker kommunens 
innsats innfor klima- og miljøarbeid. 

Målsettingen er at Karmøy kommune skal være en foregangskommune på jordvern, miljø, klima- og 
naturarbeid. 

Mobilfri ungdomsskole 
En stor rapport fra FN viser en direkte sammenheng mellom mobilbruk på skolen og prestasjoner på 
skolen. Mobilen påvirker de faglige resultatene negativt og kan føre til utenforskap og mobbing. 
Resultatene av mobilfrie skoler er klare, ifølge nye studier. Karakterene går opp, og mobbingen går 
ned. Vi vil gjennomføre en prøveordning med to mobilfrie ungdomsskoler i kommunen. Oppstart 
skoleåret 24/25, med varighet tre skoleår. Prøveordningen skal evalueres. 

Miljøarbeidertjenesten 
I budsjettforslaget fra kommunaldirektøren foreslås det en samdrift av somatisk hjemmetjeneste og 
miljøarbeidertjenesten for utviklingshemmede som et innsparingstiltak. 

Før det eventuelt gjøres endringer i dagen organisering, må involverte parter samarbeide om å 
utarbeide et opplegg som ivaretar både kvalitet i tjenesten og bærekraftig økonomi. 

Eldrerådet 28.11.2023: 

Behandling: 
, foreslått av , 

Eldrerådet foreslo følgende fellesforslag: 
Eldrerådet tar kommunedirektørens forslag til handlingsprogram 2024 - 2027 med budsjett og 
økonomiplan til orientering, men vil påpeke at tidligere foreslåtte forsøksordning med 
tilkallingsbuss/ringebuss må igjen medtas i budsjettet og iverksettes snarest. 
Fellesforslaget enstemmig vedtatt. 

ELD- 034/23 Vedtak: 
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Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Forslag til budsjett- og gebyrvedtak 

1. Karmøy kommunestyret vedtar vedlagte handlingsprogram med budsjett og økonomiplan for årene 
2024-2027. 

2. Karmøy kommunestyre vedtar oppdatert økonomireglement investering, med de endringer som 
fremgår av vedlegget (vedlagt). 

3. Driftsbudsjettet vedtas etter samme mal som budsjett- og regnskapsforskriftens § 5-4 
"Bevilgningsoversikter - drift". Det vedtas et skjema “Bevilgningsoversikter - drift (1A)” som 
omhandler sentrale inntekter og utgifter og et skjema “Sum bevilgninger drift - netto (1B)” som 
fordeler driftsbevilgningene til en netto ramme per tjenesteområde. 

4. Investeringsbudsjettet vedtas med en utgiftsramme per prosjekt for 2024. For flerårige 
investeringsprosjekter som ikke er løpende, vedtas det også en sum ramme for prosjektet, og 
resterende del av bevilgningen skal da tas inn i påfølgende års budsjetter i takt med prosjektets 
fremdrift. Prosjektrammen er brutto utgifter inkl. mva, fratrukket inntekter som hører til prosjektet. 

5. Kommunestyret tar vedlagt rapportert status på planstrategien 2020-2023 til orientering. For 
kommende kommunestyreperiode skal det utarbeides en strategisk planprioritering i en ny 
planstrategi for 2024-2027 som skal bidra til nå målene i kommuneplanens samfunnsdel. 

6. Ordførers godtgjørelse settes til 116 % prosent av godtgjørelse til stortingsrepresentanter. 
Varaordførers godtgjørelse utgjør 50 % av ordførers godtgjørelse. 

7. I medhold av eiendomsskatteloven §§ 2 og 3 skal følgende utskrivningsalternativ benyttes for 
skatteåret 2024: Eiendomsskatteloven § 3 a): «faste eigedomar i heile kommunen». 

· Det skrives ut skatt på et særskilt skattegrunnlag som følge av at produksjonsutstyr og – 
installasjoner ikke skal medtas i takstgrunnlaget etter at de tidligere verk og bruk ble 
taksert og regnet som næringseiendom fra 2019. 

· Det særskilte skattegrunnlaget er differansen mellom ny takst for objektene fra 2019 og 
skattegrunnlaget i 2018. Grunnlaget skal reduseres med én syvendedel hvert år fra og 
med 2019 til og med 2025. Grunnlaget skal i 2024 være redusert med seks syvendedeler, 
jfr. overgangsregel til §§ 3 og 4 første punktum, og Jfr. lov om endringer i lov 19. 
desember 2017 nr. 118 om endringer i Eigedomsskattelova. 

· Skattesatsen på det særskilte grunnlaget settes til 7 promille. 
· Den generelle skattesatsen settes til 7 promille, Jfr. Eiendomsskatteloven § 11. 
· Satsene differensieres ved at den sats som skal gjelde for boliger og fritidsboliger settes 

til 3,8 promille, jfr. Eiendomsskatteloven § 12 a og 13. 
· Boliger og fritidsboliger tilordnes et bunnfradrag på 935 000 kroner pr. boenhet, Jfr. 

Eiendomsskatteloven § 11. 
· Eiendomsskatten betales i 1, 4 eller 12 terminer, jfr. Eiendomsskatteloven § 25. 
· For utskriving av skatt på boligeiendommer benytter kommunen Skatteetatens 

formuesgrunnlag for de boliger hvor dette er beregnet, jfr. Eiendomsskatteloven § 8 C-1. 
· Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen tidligere vedtatt 

skattevedtekter, jfr. Eiendomsskatteloven § 10. 
· Med hjemmel i Eiendomsskatteloven § 7 a) gis det fritak for eiendomsskatt for 

eiendom «…åt stiftingar eller institusjonar som tek sikte på å gagna ein kommune, eit 
fylke eller staten». Fritaket begrenses til eiendommer eller deler av eiendommer der det 
drives ikke-kommersiell virksomhet og som arbeider innenfor livssyn, helse, sosialt 
arbeid, oppvekst, arbeidstrening, idrett og kultur. 

· Med hjemmel i eiendomsskatteloven § 7 b) gis det fritak for «Bygning som har historisk 
verde». Fritaket begrenses til bygninger som Riksantikvaren har fredet etter 
Kulturminneloven. 

8. Det utlignes kommuneskatt på inntekt og formue etter høyeste sats. Maksimumssatsen gjelder når 
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ikke lavere sats er vedtatt av kommunen. 

9. Kommunestyret godkjenner låneopptak for 2024, som følger av kommunestyrets forslag til 
investeringsbudsjett: 

Til finansiering av startlån 90 000 000 kroner 
Til finansiering av øvrige investeringer 593 703 000 kroner 
herav til VAR-investeringer 334 035 000 kroner 
herav til generelle investeringer 259 668 000 kroner 
Sum låneopptak 683 703 000 kroner 

Kommunestyret godkjenner også at det kan tas opp lån for å konvertere eldre lånegjeld 
(refinansiering av lån), jf. Kommunelovens § 14-14 1.ledd. Dette gjelder per i dag 3 lån på 
henholdsvis 210 284 000 kroner, 221 817 000 kroner og 192 331 000 kroner i 2024, samt eventuelle 
sertifikatlån. 

10. Kommunedirektøren gis fullmakt til å «fryse» budsjettposter og ledige stillingshjemler, dersom 
situasjonen skulle tilsi det. 

11. Kommunedirektøren gis fullmakt til å korrigere budsjettposter der dette er nødvendig for å følge 
kontoplanen i Kostra. Dette skal ikke endre hensikten med budsjettposten. 

12. Fordelt budsjett til hovedutvalgene følger kommunens til enhver tid gjeldende administrative 
etatsstruktur. 

13. Kommunedirektøren gis fullmakt til å disponere tilskudd og refusjoner utover det som er 
budsjettert, til det tiltenkte formål. 

14. Kommunedirektøren gis fullmakt til å disponere midler fra potten «prosjektmidler 
kommunedirektør», og budsjettregulere dette til tjenestefunksjonene etter behov. 

15. Kommunedirektøren gis fullmakt til å foreta budsjettreguleringer innenfor det som er avsatt til 
pensjon. Dette gjelder fordeling av pensjonskostnader, hvor forholdet mellom pensjonspremier på 
tjenestefunksjonene og premieavvik (funksjon 170) og bruk av premiefond (funksjon 173) kan 
endres betydelig gjennom året. 

16. Kommunedirektøren gis fullmakt til å foreta budsjettreguleringer innenfor det som er avsatt til 
lønnsvekst i forbindelse med lønnsoppgjøret. Dette gjelder fordeling av midlene til 
tjenesteområdene i etterkant av lønnsforhandlingene. 

17. Formannskapet gis fullmakt til å disponere midler innenfor det som er avsatt til formannskapets 
disposisjonspost, 500 000 kroner, og budsjettregulere dette til tjenestefunksjonene etter behov. 

18. Kommunedirektøren gis fullmakt til å foreta budsjettreguleringer innenfor rammen av budsjett for 
bosetting av flyktninger "bosettingsbudsjett", også når det går på tvers av tjenesteområder. 

19. Kommunedirektøren gis fullmakt til å foreta budsjettreguleringer innenfor rammen av budsjett for 
lærlinger, også når det går på tvers av tjenesteområder. 

20. Karmøy kommune vedtar følgende om kommunale garantirammer: 

1. Karmøy kommunes rest garantiansvar skal ikke overstige 150 000 000 kroner ved utgangen av 
budsjettåret. Saldo per 31.12.2022 var 96 151 171 kroner. I 2023 er det gitt en garanti på 7 250 000 
kroner til Nord-Karmøy rideklubb KST124/22 og bekreftet av Statsforvalteren 22.02.2023. 

2. Formannskapet delegeres myndighet til å avgjøre saker om enkeltgarantier på inntil 500 000 kroner 
innenfor totalrammen. Garantier for lån over 500 000 kroner skal behandles av kommunestyret. 
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Garantier gis som selvskyldnerkausjon (garanti for betalingsevne og -vilje). Slike garantier inngår 
som en del av garantirammen nevnt i punkt a. 

3. Garantier der maksimumsansvaret er over 7 000 000 kroner krever statlig godkjenning (av 
statsforvalter). 

4. I tillegg kommer Karmøys kommunes andel av kommunal garanti for de interkommunale selskaper 
Karmøy er en del av. Per 31.12.2022 garanterte Karmøy kommune for 667 197 270 kroner til 
Karmsund Havn IKS. Endringer i lånerammen må skje med samtykke fra hver av 
deltakerkommunene. 

21. Kommunedirektøren har fullmakter innenfor investeringsbudsjettet i tråd med til enhver tid 
gjeldende økonomireglement investering. 
Kommunedirektøren gis fullmakt til å selge uhensiktsmessige eller overflødige utleieboliger. 

· Omdisponere midler innenfor rammen av investeringsramme for mindre oppgraderinger 
av bygg og anlegg og universell utforming av kommunale bygg. 

· Inntekter fra salg av boligtomter tilføres ubundet investeringsfond. 
· Inntekter fra salg av industrifelt tilføres ubundet investeringsfond. 
· Ved innkjøp under 500 000 kroner gis kommunedirektøren fullmakt til å finansiere disse 

gjennom overføring av driftsbudsjettet. Det er en forutsetning at innkjøpet er knyttet til 
samme Kostra-funksjon som det er bevilget til i driftsbudsjettet. Dette kan være aktuelt i 
tilfeller hvor det er hensiktsmessig å kjøpe større utstyr innenfor rammen av 
driftsbudsjettet, og hvor kostnad og levetid på utstyret tilsier at dette er en 
investeringsutgift i regnskapsmessig forstand. 

22. Karmøy kommunene vedtar følgende finansielle måltall: 
· Måltall 1: Netto driftsresultat skal være minimum 1,75 prosent brutto driftsinntekter. 
· Måltall 2: Justert lånegjeld skal ikke overstige 41 prosent av sum driftsinntekter. 
· Måltall 3: Disposisjonsfondet bør utgjøre minimum 7,5 prosent av sum driftsinntekter, 

justert for siste års regnskapsmessige mer- eller mindreforbruk. 
Måltallene legges til grunn som handlingsregler i kommunens budsjettarbeid. 

23. Det settes av 1 800 000 kroner til tapsfond for startlån i 2024, tilsvarende 2 % av budsjettert 
låneopptak til startlån. Avsetningen finansieres av og beholdes på ubundet investeringsfond, men 
på en egen konto for å holde det adskilt fra resterende ubundet investeringsfond. Samlet saldo på 
tapsfondet blir da på 12 700 000 kroner. 

Gebyrvedtak 2024 (se også vedlegg med gebyrregulativ) 
24. Satsene for barnehage følger statlig fastsatt makspris. Deltidsplasser faktureres ut fra prosentvis 

størrelse, i tillegg til et administrasjonsgebyr på 100 kroner. 

25. Satsene for SFO økes generelt med 4,3 % med virkning fra og med oppstart skoleåret 2024/2025 

26. Pris for elevplasser og andre satser i kulturskolen økes med 4,3 % fra 1. august 2024. Hovedutvalg 
oppvekst og kultur gis fullmakt til å foreta endringer knyttet til søskenmoderasjon innenfor vedtatte 
budsjettrammer. 

27. Prisene på billetter i Karmøyhallen beholdes uendret fra 2023 til 2024 både for enkeltbillett og 
klippekort. 

28. Hovedutvalg oppvekst- og kultur gis fullmakt til å fastsette gebyrer og betalingssatser for 
biblioteket. 

29. Egenandeler for hjemmebaserte tjenester settes fra 1. januar 2024 til: 
· Egenbetaling for dagtilbud for eldre 104 kroner 
· Transport til eller fra arbeids-/aktivitetstilbud og dagsenter 44 kroner 
· Timepris inntektsgruppe 2-3 G 506 kroner 
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· Timepris inntektsgruppe 3-5 G 522 kroner 
· Timepris inntektsgruppe over 5 G 624 kroner 
· Ved inntekt under 2G gjelder egen forskriftsregulert timepris 

30. Månedstaket for egenandeler på hjemmebaserte tjenester settes fra 1. januar 2024 til: 
· Inntektsgruppe 2-3 G 1 577 kroner 
· Inntektsgruppe 3-4 G 3 155 kroner 
· Inntektsgruppe 4-5 G 4 291 kroner 
· Inntektsgruppe over 5 G 5 301 kroner 
· Ved inntekt under 2G gjelder eget forskriftsregulert månedstak. 

31. Månedsleie for trygghetsalarm settes fra 1. januar 2024 til 348 kroner. Egenandel 
installering/flytting av alarm settes til 512 kroner. 

32. Følgende priser for andre abonnementsordninger gjelder fra 1. januar 2024: 
· Full kost per måned 3 401 kroner 
· Kun middager per måned 1 941 kroner 
· Husholdningsartikler per måned 225 kroner 
· Vask og leie av tøy per måned 325 kroner 
· Matservering dagtilbud/institusjon: 92 kroner 

33. Institusjonsbaserte tjenester reguleres i henhold til statlige forskrifter, og settes til maksimalnivå. 

34. Følgende priser gjelder for egenbetaling / håndteringsgebyr korttidshjelpemidler fra 1. januar 2024: 
· Egenandel per utlån 3 mnd. 351 kroner 
· Egenandel per utlån 6 mnd. 705 kroner 
· Tilkjøring, montering og henting 351 kroner 

35. Vanngebyret settes slik (ekskl. mva.): 
· Abonnementsgebyr 1 649 kroner 
· Enhetspris per m3 9,16 kroner 
· Leie av vannmålere økes med 1 %, se tabell i gebyrregulativ. 

36. Kloakkgebyret settes slik (ekskl. mva.): 
· Abonnementsgebyr 3 094 kroner 
· Enhetspris per m3 20,84 kroner 

37. Renovasjonsgebyret settes slik (ekskl. mva.): 
· Byttegebyr, endring av størrelse på husholdningsdunker 450 kroner 
· Grunngebyr 1 443 kroner 
· Grunngebyr bolig felles beholderløsning 2 553 kroner 
· Grunngebyr hytte felles beholderløsning 1 940 kroner 
· Variabelt gebyr 140 liter 62 kroner 
· Variabelt gebyr 240 liter 105 kroner 
· Variabelt gebyr 370 liter 165 kroner 
· Variabelt gebyr 660 liter 294 kroner 
· Gebyrer knyttet til renovasjon næring, se tabell i gebyrregulativ. 

38. Tilknytningsgebyr for vann og kloakk settes til henholdsvis 8 761 kroner for vann og 11 473 kroner 
for avløp. 

39. Leie av vannmåler endres i tråd med vedlagt gebyrregulativ. 

40. Priser tilknyttet septiktømming endres i tråd med vedlagt gebyrregulativ. 

41. Tømmegebyrer i Borgaredalen endres i tråd med vedlagte gebyrregulativ. Priser på avfallsdunker 
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mv. følger av betalingsoversikt i gebyrregulativet. Kommunedirektøren gis fullmakt til å fastsette 
avvikende tømmegebyrer ved spesielle tilfeller. 

42. Stenge-/åpningsgebyr settes til 1 013 kroner ekskl. mva. 

43. Gebyr for avlesning av vannmålere settes til 1013 kroner ekskl. mva. 

44. Feie- og tilsynsgebyrer settes slikt: 
· Feiing hvert 2. år 299 kroner 
· Feiing hvert 3. år 199 kroner 
· Feiing hvert 4. år 148 kroner 
· Feiing hvert 5. år 116 kroner 
· Feiing hvert 6. år 98 kroner 
· Feiing hvert år 596 kroner 
· Tilsyngass 467 kroner 
· Tilsyn ovn 467 kroner 
· Utført feiing, fritidsbolig 921 kroner 
· Utført tilsyn, fritidsbolig 921 kroner 

45. Gebyrer innen areal- og byggesak endres i tråd med vedlagte gebyrregulativ / forslag til lokal 
forskrift for reguleringsplan, bygge- og delesaksbehandling, oppmåling og eierseksjonering, 
landbruk og behandling av gravesøknader i kommunal veg. 

46. Husleie foreslås regulert etter følgende: 
· Alle leieforhold som har hatt en varighet på mer enn ett år, indeksreguleres. 
· Nye leieforhold, og leieforhold hvor det er gått 3 år siden forrige regulering utover 

indeks, reguleres ut fra «gjengs leie/markedsleie». 

47. Festeavgiften for graver settes til 250 kroner per grav per år. For å ha navnet i minnelund settes 
festeavgiften til 0 kroner. 

48. Kommunedirektøren gis fullmakt til å indeksregulere leiepriser, eventuelt regulere priser etter 
selvkost, som gjelder idretts- og svømmehaller. 

49. Det vedtas følgende gebyrer for vigsler i Karmøy kommune: 
· Bosatte i Karmøy kommune: 
· Vigsel i vigselsrom i kontortiden 0 kroner 
· Vigsel i vigselsrom utenfor kontortiden* 1 760 kroner 
· Vigsel utenfor vigselsrom i kontortiden* 1 180 kroner 
· Vigsel utenfor vigselsrom og utenfor kontortiden* 2 930 kroner 

· Bosatte i andre kommuner: 
· Vigsel i vigselsrom i kontortiden 1 180 kroner 
· Vigsel i vigselsrom utenfor kontortiden* 2 930 kroner 
· Vigsel utenfor vigselsrom i kontortiden* 2 350 kroner 
· Vigsel utenfor vigselsrom og utenfor kontortiden* 4 110 kroner 

* Gjelder unntaksvis og kun etter særskilt avtale med vigsler. 
Eldrerådet vil påpeke at tidligere foreslåtte forsøksordning med tilkallingsbuss/ringebuss må igjen 
medtas i budsjettet og iverksettes snarest. 

Karmøy ungdomsråd 28.11.2023: 

Behandling: 
Haarr Rogde (Ap) viste til punkt 6. i kommunedirektørens forslag til budsjett og fremmet følgende 
endringforslag: 
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Ordførers godtgjørelse settes til 90 % prosent av godtgjørelse til stortingsrepresentanter. 
Varaordførers godtgjørelse utgjør 50 % av ordførers godtgjørelse. 

Forslaget fremsatt av Haarr Rogde enstemmig vedtatt. 

Haarr Rogde (Ap) viste til punkt 2 og 3 i forslag til gebyrvedtak i kommunedirektørens forslag til 
budsjett og fremmet følgende endringforslag: 
Satsene for SFO og pris for elevplasser og andre satser i kulturskolen fryses til dagens nivå. 

Forslaget fremsatt av Haarr Rogde engstemmig vedtatt. 
Innstilling med endringsforslagene fremsatt av Haarr Rogde enstemmig vedtatt. 

KUR- 022/23 Vedtak: 
Innstillingen med følgende endringsforslag enstemmig vedtatt: 
Ordførers godtgjørelse settes til 90 % prosent av godtgjørelse til stortingsrepresentanter. 
Varaordførers godtgjørelse utgjør 50 % av ordførers godtgjørelse. 
Satsene for SFO og pris for elevplasser og andre satser i kulturskolen fryses til dagens nivå. 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 28.11.2023: 

Behandling: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne (RMF) - 28.11.2023, foreslått av Line Vatland, Høyre 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter kommunedirektørens forslag til 
handlingsprogram 2024-2027 med budsjett og økonomiplan med følgende kommentarer: 

- Uheldig at det er forslag om å øke priser på kulturskolen. Dette er med på at flere barn og unge av 
økonomiske grunner ikke får tilgang kommunalt kulturtilbud 
- Bes om at avgifter for den enkelte innbygger holdes nede som feks unngå å øke eiendomsskatt og 
andre skatter og avgifter 
- Beklagelig at utbedring av sti til Bukkøy er tatt ut av budsjett 
- Beklagelig at tilskudd til universelt utformet toalett på Ferkingstad tas ut av budsjett 
- Bør så langt det lar seg gjøre å starte utbygging av Åkra skole før kommunedirektørens forslag. 
Universell utforming er ikke godtnok ivaretatt i dagens bygg 
- Bør se på egenandelsatsen for personer med rett på BPA. Ikke forenelig med CRPD - Likeverdige 
rettigheter/ikke diskriminering. Side 5 i CRDP veileder. Forskjellsbehandling på grunn av 
funksjonsnedsettelse. 
- Vi stiller spørsmål til risikoen ved at man velger å kutte tilskudd til tilpasning av egen bolig 

Fellesforslag fremmet av Vatland enstemmig vedtatt. 

RFM- 032/23 Vedtak: 
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Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter kommunedirektørens forslag til 
handlingsprogram 2024-2027 med budsjett og økonomiplan med følgende kommentarer: 

- Uheldig at det er forslag om å øke priser på kulturskolen. Dette er med på at flere barn og unge av 
økonomiske grunner ikke får tilgang kommunalt kulturtilbud 
- Bes om at avgifter for den enkelte innbygger holdes nede som feks unngå å øke eiendomsskatt og 
andre skatter og avgifter 
- Beklagelig at utbedring av sti til Bukkøy er tatt ut av budsjett 
- Beklagelig at tilskudd til universelt utformet toalett på Ferkingstad tas ut av budsjett 
- Bør så langt det lar seg gjøre å starte utbygging av Åkra skole før kommunedirektørens forslag. 
Universell utforming er ikke godtnok ivaretatt i dagens bygg 
- Bør se på egenandelsatsen for personer med rett på BPA. Ikke forenelig med CRPD - Likeverdige 
rettigheter/ikke diskriminering. Side 5 i CRDP veileder. Forskjellsbehandling på grunn av 
funksjonsnedsettelse. 
- Vi stiller spørsmål til risikoen ved at man velger å kutte tilskudd til tilpasning av egen bolig 

Saksutredning 
Sammendrag 
Kommunedirektøren fremmer med dette forslag til handlingsprogram 2024-2027 med årsbudsjett og 
økonomiplan. Dokumentet er tilgjengelig som en egen nettside, eller i vedlagte PDF-versjon. 

Bakgrunn for saken 
Saken er utarbeidet i henhold til kommunelovens kapittel 14, og tilhørende forskrift om 
økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning for kommuner og fylkeskommuner mv. 
(heretter for enkelthets skyld bare omtalt som «budsjettforskriften»). Handlingsprogrammet med 
årsbudsjett og økonomiplan utgjør også kommuneplanens handlingsdel, jf. kommuneloven § 14-4 og 
plan- og bygningslovens § 11-1. 

Formannskapet innstiller til vedtak om økonomiplan og årsbudsjett, og innstilling skal offentliggjøres 
senest 14 dager før innstillingen behandles av kommunestyret, med alle forslag til vedtak som 
foreligger. 

Årsbudsjettet er en bindende plan for hvordan kommunens midler skal brukes i budsjettåret. 
Årsbudsjettet skal være inndekt i en driftsdel og en investeringsdel. De økonomiske rammene for 
rådmannens forslag er basert på Karmøy kommunens finansielle måltall vedtatt av kommunestyret 
18. juni 2018 med justering vedtatt i kommunestyret 13. desember 2021. Det er vedtatt at disse skal 
legges til grunn som handlingsregler i kommunens budsjettarbeid. 

Kommuneloven setter krav til at kommunestyret en gang i året skal vedta en rullerende økonomiplan 
som skal omfatte minste de fire neste budsjettårene. Økonomiplan og årsbudsjett skal settes opp i 
balanse, og være realistiske, fullstendige og oversiktlige. Økonomiplan og årsbudsjett skal vise 
utviklingen i kommunens økonomi, samt vise de målene og premissene som økonomiplan og 
årsbudsjett bygger på. I tillegg til rådmannens forslag til økonomiplan, vises det til de ulike 
scenariene som er presentert i handlingsprogrammet. 

Saks- og faktaopplysninger 
Driftsbudsjettet for 2024-2027 er satt opp med sentrale inntekter og utgifter (skatt, rammetilskudd, 
finansposter mv) slik de fremgår av budsjettskjema Bevilgningsoversikt drift etter § 5-4 første ledd 
(Budsjettforskriften). Denne gir en sum til fordeling («Korrigert sum bevilgninger drift, netto») som er 

https://pub.framsikt.net/2024/karm%C3%B8y/bm-2024-%C3%B8konomiplan_2024-2027
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fordelt med en netto budsjettramme på kommunens 18 tjenesteområder i budsjettskjema 
Bevilgningsoversikt drift etter § 5-4 andre ledd. 

For investeringene vedtas det både en samlet ramme per prosjekt, og årlige forventende utgifter og 
investeringer til prosjektet, i tråd med økonomireglement investeringer. Rammene per prosjekt er 
lagt inn i budsjettskjema Bevilgningsoversikt investering etter § 5-5 andre ledd. Finansiering og 
finanstransaksjoner fremgår av budsjettskjema Bevilgningsoversikt investering etter §5-5 første ledd. 
Begge budsjettskjemaene er satt opp for å ivareta kravene i budsjettforskriftens § 5-5. 

Budsjettforskriften har også et krav om å gi en oversikt over gjeld og andre vesentlige langsiktige 
forpliktelser i økonomiplanen og årsbudsjettet. Dette kravet er ivaretatt i kapittelet økonomisk 
utvikling i planperioden. I det kapittelet er det også redegjort nærmere for status og budsjettert 
utvikling i måltallene i planperioden. Et sentralt måltall er netto driftsresultat på 1,75 prosent. I 
budsjettforslaget for 2024 er budsjettert netto driftsresultat, når man holder bruk/avsetning på 
selvkostfond utenfor, 1,3 prosent. Justert lånegjeldsgrad vil i forslag til økonomiplan økt til 40,8 
prosent i 2027, noe som ligger tett opp mot måltallet om at lånegjeldsgraden ikke skal overstige 41 
prosent av sum driftsinntekter. Måltall for størrelse på kommunens fondsreserver er innenfor 
måltallene. 

Handlingsprogrammet inneholder i tillegg en rekke verbalpunkter, et gebyrvedtak, budsjettiltak, 
samt oppdrag for å nå mål og aktiviteter knyttet til kommunens mål. 

Det vises til vedlagte dokument for mer informasjon om de økonomiske vurderingene, og omtale av 
forslag til vedtak og tiltak. 

Kommunedirektørens konklusjon 
Kommunedirektøren viser til vedlagte budsjettforslag, og foreslås at den legges til grunn. 

Vedlegg: 
Handlingsprogram 2024-2027 Kommunedirektørens forslag 



Side 66av 83 

Dato: 20.11.2023 

Arkivsak-ID.: 20/6556 

JournalpostID: 23/52677 

Saksbehandler: Michael W. Kolbeinsen 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
134/23 Formannskapet 04.12.2023 
122/23 Kommunestyret 11.12.2023 

Vedtak i klagesak – Turvei Veavågen – Klage på vedtak om ekspropriasjon 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Kommunestyret finner ikke grunn til å ta klagen fra Mark Christensen til følge. Vedtak om 
ekspropriasjon for Turvei Veavågen opprettholdes. 

Saken oversendes til Statsforvalteren i Rogaland for klagebehandling. 

Saksutredning 
Bakgrunn for saken 

I kommunestyremøte den 19.6.2023 ble i sak nr. 20/6556 ble det fattet følgende vedtak (KST 078/73: 

1. For å gjennomføre reguleringsplan id 2103 Turvei Sletten - Revur 5/280 mfl., egengodkjent av 
Karmøy kommunestyre den 2.6.2020, vedtas det å ekspropriere nødvendig areal fra gnr. 71 
bnr. 6 Jf. Plan- og bygningsloven § 16-2 i samsvar med reguleringsplanen. 

2. Kommunedirektøren gis fullmakt til å begjære skjønn i saken. 

Vedtaket ble den 14.8.2023 oversendt Mark Christensen som eier av 1/16 av den delen av 
eiendommen ekspropriasjonsvedtaket omhandlet. 

Mark Christensen sendte en formell klage på vedtaket om ekspropriasjon i sak KST 078/73 den 14. 
august 2023. Klagen er mottatt innenfor klagefristen. 

Klagen fra Mark Christensen er generell i sin form og er mer en opplisting av forhold han ønsker 
belyst. Klager fikk 18.08.2023 oversendt epost med en rekke lenker til ulike nettsteder med 
informasjon på engelsk og som kan gi svar på spørsmål rundt inhabilitet og ekspropriasjon i Norge. 

Etter oreigningslova § 15 er Karmøy kommune forpliktet til å dekke nødvendige kostnader klager 
måtte ha til å ta vare på sine interesser. Klager ble oppfordret til å vurdere å la seg representere av 
norsk advokat i ekspropriasjonssaken og informert om at Karmøy kommune ville dekke 
sakskostnader innenfor et rimelig omfang. 

Eposten er ikke besvart av klager og vi har heller ikke i ettertid mottatt nye anførsler til klagen. 
Det legges derfor til grunn det Mark Christensen har bemerket i sin formelle klage på vedtaket. 
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Klage på vedtak 
Klagen og tillegg til klagen kan oppsummeres med følgende hovedpunkter: 

• Mark Christensen antyder at det kan tenkes å foreligge inhabilitet av alle 
kommunestyrets representanter og at vedtaket følgelig må være ugyldig. 
• Mark Christensen mener det foreligger saksbehandlingsfeil ved at ekspropriasjon av 
eiendom er ulovlig og umoralsk. 

Det vises ellers til klagen i helhet. 

Nærmere om Klagers anførsler at kommunestyrets vedtak må anses ugyldig som følge av 
inhabilitet. 

I norsk rett er det forvaltningsloven (fvl) § 6 som regulerer spørsmålet om en offentlig tjenestemann 
eller kommunestyrerepresentant er inhabil til å forberede eller treffe vedtak i en sak. Reglene 
kommer til anvendelse i alle typer saker som behandles i forvaltningen – ikke bare enkeltvedtak. 

Etter fvl. § 8 1 ledd er det i utgangspunktet tjenestemannen, eller kommunestyremedlemmet, som 
selv må vurdere sin egen habilitet. Dersom det er konkrete forhold som tilsier inhabilitet hos et 
kommunestyremedlem er det kommunestyret selv som må vurdere om det foreligger inhabilitet hos 
den enkelte representant. 

Etter fvl § 6, 1 ledd listes opp en del tilfeller hvor en tjenestemann alltid vil være inhabil. Fvl § 6, 2. 
ledd går videre og det er her en mer skjønnsmessig vurdering om det foreligger særegneforhold som 
kan medføre inhabilitet. 

Spørsmålet blir om det i behandlingen i Karmøy kommunestyre foreligger forhold som medfører at 
ekspropriasjonssaken ikke får den tilstrekkelige saklige og nøytrale behandling som kreves. 

Det er ikke avdekket forhold som medfører inhabilitet etter 1. ledd. Det er heller ikke påberopt 
konkrete forhold i klagen. Det er derfor ikke mulig å ta stilling til konkrete forhold ved den enkelte 
kommunestyremedlem som kan ha betydning for spørsmålet om inhabilitet. Imidlertid er det ingen 
indikasjoner på at foreligger relasjoner som direkte medfører inhabilitet hos den enkelte medlem av 
kommunestyret i behandlingen av denne saken. 

Kommunestyremedlemmene kan imidlertid ha egeninteresse i at det etableres en turvei i det 
aktuelle området på Vea. Som kommunepolitiker må en imidlertid kunne være engasjert i saker som 
behandles uten at sakens utfall får noen personlig betydning for vedkommende selv, eller hans 
slektninger med videre. 

Det foreligger ingen holdepunkter for at noen av kommunestyrerepresentantene er inhabile og at 
vedtaket er ugyldig av den grunn. 

Mark Christensen anfører videre at ekspropriasjon er umoralsk og ulovlig. 

Hjemmel for ekspropriasjon følger av Plan og bygningsloven (pbl) § 16-2. Etter regelen kan 
Kommunestyret foreta ekspropriasjon til gjennomføring av reguleringsplan når vilkårene ellers er 
oppfylt. Kommunestyret har fattet vedtaket om ekspropriasjon med er relativt stort flertall. 

Etter kommunens vurdering er vilkårene for ekspropriasjon oppfylt i dette tilfelle, og er således ikke 
ulovlig eller umoralsk å fatte et slikt vedtak. 
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Det er forøvrig ingen andre forhold i klagen til Mark Christensen som tilsier et endret vedtak. 

Kommunedirektørens konklusjon 

Kommunedirektøren kan ikke se at det i klagen er fremlagt nye momenter som skulle tilsi at 
kommunestyrets vedtak KST-078/23 skal endres. Det anbefales at vedtaket opprettholdes. 

Vedlegg: 
Turvei Veavågen - Vedtak om ekspropriasjon 
Klage på vedtak om ekspropriasjon 
E-postkorrespondanse med Mark Christensen - 18.08.2023 
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Samlesak for referatsaker 

Underliggende saker: 
055/23, Eierskapsmeldingen - kommunens styringsprinsipper for eierstyring og selskapsledelse 

056/23, Språk i Karmøy kommune 

057/23, Ytterligere opplysninger - Lovlighetskontroll - Karmøy - kommunestyrets vedtak 220523 - PS 
049/23 - endelig lokalpolitisk behandling bypakke Haugesund og fastlands-Karmøy 

058/23, Sykefravær til og med 3. kvartal 2023 - Referatsak 
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Eierskapsmeldingen - kommunens styringsprinsipper for eierstyring og selskapsledelse 

Vedlegg: 
221127 KK_Eierskapsmelding_2022_v1 
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Språk i Karmøy kommune 
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Sykefravær til og med 3. kvartal 2023 - Referatsak 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Fraværstallene tas til orientering. 

Saksutredning 
Sammendrag 
Saken omhandler sykefraværsstatistikk til og med tredje kvartal 2023 i Karmøy kommune. Det 
rapporteres fravær pr. kvartal og denne saken inneholder en del nøkkeltall. Etter hvert kalenderår 
utvides saken til å inneholde mer informasjon om tallene samt hvordan Karmøy kommune har 
organisert arbeidet med å redusere sykefraværet. 
1. Sykefraværsstatistikk i Karmøy kommune og rapporteringsrutiner 
Sykefraværsstatistikken for Karmøy kommune er utarbeidet på grunnlag av registreringer som er 
gjort i kommunens ansattsystem (Visma). Statistikken omfatter ansatte med fast månedslønn, ikke 
timelønnede. Når arbeidstakeren har vært sykemeldt i over ett år, tas vedkommende ut av 
statistikken og teller ikke med i antall mulige dagsverk. 
2. Utvikling av sykefraværet i Karmøy kommune 
Helårsfraværet for Karmøy kommune har de siste årene vært mellom 6,8 % og 8,9 %. Tabellen viser 
fravær pr. hele år og for 2023 er fraværsprosenten 8,1 % t.o.m. tredje kvartal. 
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Sykefraværet varierer gjennom året og årets første kvartal er som oftest høyest for å avta mot tredje 
kvartal og deretter stige i fjerde kvartal. 

Neste diagram viser fravær pr. kvartal for i år samt de tre forutgående årene. 2019 er uten 
pandemirelatert fravær, de neste er etter utbruddet av pandemien. Pandemien viser tydelig utslag i 
statistikken. 2023 starter med fravær som er høyere enn før pandemien og det fortsetter utover året. 

1. Etatsvise oversikter 

De neste diagrammene viser i hovedtrekk at det er en nedgang sett i forhold til fjorårets tall, men 
likevel høyere enn før pandemien. 
Sentraladministrasjon 

Oppvekst- og kultur: 



Side 75av 83 

Teknisk: 

Helse- og omsorg: 
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2. Sektorvis oversikt 

Kommunestyret har bedt om sektorvis oversikt over fraværet. Sektorene innen oppvekst- og 
kulturetaten har disse tallene: 

Innen teknisk: 
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Innen helse- og omsorg: 

3. Kort- og langtidsfravær 

Arbeidsgiver betaler alle kostnader for sykefravær innen arbeidsgiverperioden som er de første 16 
dagene i et sykefravær. Rundt 25 % av alle fraværsdager er innenfor denne kategorien. Fra 17. dag 
kommer det refusjon fra folketrygden. De resterende 75 % er innenfor denne. Over halvparten av 
alle fraværsdager er tilknyttet fravær utover 8 uker. 
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6 Sammenlignet med andre kommuner og Norge ellers 

KS innhenter tall fra SSB om legemeldt fravær i kommune. Siste tilgjengelige tall er for andre kvartal 
som viser at kommunene hadde et legemeldt fravær på 7,7 %. Tall for Karmøy kommune for 
legemeldt fravær er 6,4 %. 

Tabellen nedenfor viser tall for alle kommuner, Karmøy og andre kommuner pr kvartal fra 2019. 
Karmøy kommune ligger samlet lavere enn øvrige kommuner gjennom denne perioden. 

Nyeste tall fra SSB om sykefravær (både egenmeldt og legemeldt) for alle sektorer i Norge er i andre 
kvartal 6,58 %. For Karmøy kommune er fraværet 7,9 %. PROBA samfunnsanalyse har på oppdrag fra 
KS sett på forskjeller i sykefravær mellom sektorene og finner at kommune ikke har høyere 
sykefravær når det korrigeres for forskjellene i sammensetningen av de ansatte. Offentlig sektor er 
kvinnedominert med mange ansatte innen barnehage og helse som er faktorer som statistisk sett gir 
høyere sykefravær. Det vises til at kvinner har høyere sykefravær en menn og at sykefravær stiger 
med alder og synker med utdanningsnivå. 

Karmøy kommune har høyere kvinneandel enn gjennomsnittet for kommunene, 81 % mot 77 %. 

For andre kvartal har vi disse tallene for fravær: 
Mulige dagsverk Fraværsdager Fraværstall 

Alle 168246 13231 7,9 % 
Kvinner 135395 11815 8,7 % 
Menn 32850 1416 4,3 % 
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Dersom vi bytter om å andelen dagsverk utført av hhv kvinner og menn og legger til grunn samme 
fraværsprosent for kvinner og menn som i tabellen ovenfor blir tallene slik: 

Mulige dagsverk Fraværsdager Fraværstall 
Alle 168246 8703 5,2 % 

Menn utfører dagsverkene 135395 5836 4,3 % 
Kvinner utfører 
dagsverkene 

32850 2867 8,7 % 

Mer info i Proba-rapport nr 2016-11 Prosjekt nr 16038, tilgjengelig på ks.no. 

7 Sykefravær i Karmøy kommune i 2023 

2023 har vært preget av et fravær som er høyere enn før pandemien. Covid har fremdeles forårsaket 
fravær sammen med andre luftveisinfeksjoner. I pressemelding som gjelder sykefravær for andre 
kvartal melder Nav det er stor økning i sykemeldinger for trøtthet og slapphet og peker på at 
koronapandemien som en årsak til økningen. 

Andre forhold som kan påvirke fraværstallene kan være: 
· Gjennom pandemien har ansatte måtte jobbe på andre måter og tilpasse seg nye løsninger. 

Til tider har arbeidshverdagen til ansatte vært mer krevende enn i en normalsituasjon. 
· Fravær skaper behov for vikar og ansatte har gjennom pandemien i større grad har tatt på 

seg vikartimer for å dekke opp for kollega som har vært syke. Generelt oppleves det som 
vanskeligere å få tak i vikarer. 

· Mange ansatte har fått høyere stillingsstørrelse de siste årene, gjerne 100 % stilling. Dette 
medfører at kapasiteten til å ta ekstraarbeid blir mindre, det blir da overtidsarbeid. 

Alle ansatte har i år fått tilbud om influensavaksinen og samlet har ca 1100 ansatte tatt imot tilbudet. 
Influensavaksinen kan bidra til flokkimmunitet og redusere influensasykdom i befolkningen. I tillegg 
til å redusere alvorlig sykdomsutvikling og sykehusinnleggelse, er redusert sykefravær en ønsket 
effekt slik at en tilfredsstillende beredskap kan opprettholdes under influensasesongen. 

Folkehelseinstituttet melder at det er en mulighet for en kraftigere influensasesong denne vinteren 
samtidig som det kan komme smittetopper med korona. 

Ifølge SSB er det legemeldte fraværet lavere i Karmøy kommune enn tilsvarende tall for alle 
kommuner, vi ser dette tydelig i 2023. Sykefravær er kostbart for kommunen og samfunnet på flere 
måter, både økonomisk og menneskelig. Det er mye å spare på å fokusere på å forebygge sykefravær 
framfor å behandle det når det har oppstått. Handlingsplan for arbeidsmiljø har derfor stort fokus på 
helsefremmende innsats (økt bevissthet rundt faktorer som fremmer helse) og forebyggende innsats 
(redusere risiko for helsefare på egen arbeidsplass). 

Karmøy kommune har gode rutiner for sykefraværsoppfølging og det er stort fokus på dette 
arbeidet. Det avholdes jevnlig opplæring av lederne og deres innsats har resultert i at Karmøy 
kommune har lavere fraværstall enn landsgjennomsnittet. 
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